
درمان هاي طبیعی و خانگی 
براي افتادگی سینه ها

Natural and Home Remedies 
for Sagging Breasts

وزارت امور خارجه ایران اعلام کرد: 

رژیم اشغالگر را براي 
ترور شهید نیلفروشان 
پاسخگو می کنیم

پنج سال پس  از رونمایی Pro Display XDR؛

از نسل بعدي مانیتور اپل 
هیچ خبري نیست

بر اساس آخرین اعلام مرکز آمار ایران؛

آمارها درباره شاخص هاي 
اقتصادي ایران 
چه می گوید؟

دستیابی به دانش 
بومی سازي کشت بافت 
گیاهان زینتی توسط یک 
شرکت دانش بنیان

قائم مقام وزیر میراث فرهنگی:
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قربانی یک پاتوق شهري یا ساماندهی یک میدان تاریخی؛

� روي س°ه ت¤ييراc ميدا½ تاريzي mلفا

سرنوشت خصوصی سازي ها در ایران به 
چه سمت و سویی می رود؟ آیا می توان 
وسعت و قلمرویی براي آن تعیین کرد 
و مهلتی براي آن در نظر گرفت؟ در 
پاسخ به این پرسش ها باید گفت که 
بزرگ ترین شکست در خصوصی سازي، 
درست جایی میانه هاي راه و مسیر اتفاق 
می افتد. نقطه اي که در آن نهال هاي 
ظریف خصوصی سازي، زیر پاي سیاسیون 
و مافیاي اقتصادي لگد مال می شوند. 
مافیاي مسکن و خودرو و ارز و بانک و... 
آنقدر قدرت دارند که اجازه  ساماندهی این 

بازارها و حرکت به سمت خصوصی سازي 
و شفاف سازي این بازارها را نمی دهند و 
هربار در میانه هاي راه یا قوانینِ درست 
تصویب نمی شوند و یا بد و ناقص اجرا 
می شوند و کاریکاتوري از خصوصی سازي 
و شفافیت تحویل جامعه می دهند. آخرین 
فرزند نامشروع خصوصی سازي در ایران 
نهادهاي خصولتی هستند که هم معایب 
دولتی ها را دارند و هم معایب خصوصی ها 
را. سرمایه گذاري هاي استانی سهام عدالت 
و خصوصی سازي استقلال و پرسپولیس، 
هم در همین قالب قرار می گیرد. نهادها و 

ابزارهایی هم که با سماجت تصویب شوند 
اگر به نفع عده اي باشد گسترش می یاید 
(مانند اخزا و اراد و...) و اگر به ضرر عده اي 
خاص باشد آن نهاد، کوچک و بی کاربرد، 
خاك می خورد مانند صندوق زمین و 
ساختمان و آتی سکه! فشل بودن صنعت 
خودرو، رهاشدگی بازار مسکن و... همه و 
همه نشان از رانت و فساد و وجود مافیا 
دارد که مانع از ساختارمندي و شفافیت 
این بازارها شده است. حالا نوبت بورس 

شده است.
ادامه در صفحه 2...

جهانی سازی مالی كاملا مينيمال

دیدار عراقچی وزیر خارجه کشورمان  با همتاي عمانی خود
منبع: فارس
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چهره روز

سینا حبیبی؛
Renewables prevent emission 
of 12.8m tons of GHG in H1

Non-oil exports to Russia rise 
12% in 6 months on year
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در شـــهر

Isfahan News

شوراي عالی انقلاب فرهنگی اعلام کرده قرار 
نیست تأثیر قطعی معدل در کنکور لغو شود 
و امکان دارد فقط اصلاحاتی در این مصوبه 

صورت گیرد.
باید هر چه زودتر مشخص شود که لغو تأثیر 

قطعی معدل در کنکور شدنی است یا خیر و 
اگر این کار شدنی است، چرا پیگیري و اجرا 

نمی شود. 
رئیس جمهور قول داده است پیگیر این موضوع 
در شوراي عالی انقلاب فرهنگی باشد و به نفع 

دانش آموزان اقدام کند.

با پیگیري هاي معاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست، محیط بان پارك 
ملی موته که از ناحیه چشم دچار آسیب شده، 

براي مداواي بهتر به تهران منتقل می شود.

حفاظت  سازمان  رئیس  انصاري  خانم 
محیط زیست با آقاي قائم پناه معاون اجرایی 
رئیس جمهور رایزنی کردند و محیط بان زخمی 
موته قرار است به یکی از بیمارستان هاي تهران 

منتقل شود.

عبدالوحید فیاضی عضو کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس:

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست:

تاثیر قطعی معدل 
در کنکور اصلاح 
می شود، نه لغو

محیط بان پارک ملی 
موته برای مداوای 
بهتر به تهران منتقل 
می شود

به گزارش  اخبار اصفهان از اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداري 
اصفهان، محمدرضا جان نثاري معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري 
اصفهان در نشست ستاد استانی هماهنگی، پشتیبانی، جذب و هدایت کمک هاي 
مردمی به جبهه مقاومت، گفت: مسئله اصلی در اجراي این طرح برانگیختن و 
ایجاد شور و نشاط در جامعه و سپس جمع آوري کمک هاي مردمی است که این 

امر نیز برگرفته از اعتقادي عمیق و شخصی است.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري اصفهان ضمن یادآوري همدلی و 
یکدلی مردم در روزهاي دفاع مقدس، عنوان کرد: در روزهایی که کشور درگیر 
دفاع مقدس بود همه مردم با یک رویکرد واحد و تنها با هدف تقویت رزمندگان 
و دفاع از میهن با تمام توان به میدان آمدند و حماسه هاي با شکوهی را از خود به 
یادگار گذاشتند، اکنون نیز انتظار می رود با همان رویکرد در راستاي تقویت جبهه 

مقاومت امور ساماندهی شود.
جان نثاري ادامه داد: بایستی امر کمک رسانی را ساده و امکان پذیر کنیم و در نظر 
داشته باشیم که نقطه عطف کمک هاي بشردوستانه روز پنجشنبه هفته جاري 
است از این رو بایستی همانند جشن نیکوکاري، شور و نشاطی عمیق در استان 

حکمفرما شود.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري اصفهان ادامه داد: هدف اصلی و 
نهایی این جلب و جذب کمک هاي بشردوستانه برانگیختن حس تعلق به مردم 

مظلوم فلسطین، غزه و لبنان است.
جان نثاري افزود: همچنین عکس العمل مردم ما در برابر حکم مقام معظم رهبري 

در این خصوص بسیار مهم است.
وي خاطرنشان کرد: فرمانداران استان در انتخابات نشان دادند که می توانند با 
بسیج عمومی امکانات، نیروي انسانی و تجهیزات امور بسیار سخت و پیچیده اي 
مانند انتخابات را در شرایط دشوار و اضطرار، ساماندهی و مدیریت کنند از این رو 
انتظار می رود در این امور نیز با عزم جدي شهرستان ها را با نواي مقاومت همراه 

کنند .
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري اصفهان گفت: امور را به جوانان 
انقلابی واگذار کنید، در این خصوص نیز لازم است از ظرفیت و استعداد نیروهاي 

جوان و انقلابی بهره مند شد.
جان نثاري ادامه داد: چهره شهر به سمت کمک هاي مردمی مزین شود و روح 

همدلی با جبهه مقاومت متبلور شود .

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداري اصفهان 
گفت: جمع آوري کمک هاي بشردوستانه به جبهه 

مقاومت، امري جهادي و متفاوت با امور اداري است.

روحیه همدلی دفاع مقدس
در جامعه ساری و جاری باشد

معاون استاندار اصفهان:

قائم مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و 
صنایع دستی گفت: تصویر ایران بدون اصفهان 
و اصفهان بدون کارخانه تاریخی «ریسباف» در 

مخیله نمی گنجد.
به گزارش ایرنا علی دارابی روز یکشنبه در بازدید 
از مجموعه کارخانه ریسباف اصفهان افزود: 
احیاي این کارخانه بزرگ ترین طرح میراث 
فرهنگی کشور است و وزارتخانه حمایت قاطع 
خود را از این فرایند اعلام می کند تا بتوان در 
کوتاه ترین زمان ممکن آن را به سرانجام رساند.

وي همچنین در جریان بازدید از شهر تاریخی 

«هرند» و روستاي هدف گردشگري «قهی» 
در شرق اصفهان افزود: در شهرستان تاریخی 
و منحصر به  فرد هرند و در امتداد زاینده رود، 
بیش از 160 اثر تاریخی وجود دارد که 63

مورد آن در فهرست میراث  فرهنگی کشور به 
ثبت رسیده است و باید براي حفظ این گنجینه 
ارزشمند تلاش کرد. قائم مقام وزیر میراث  
فرهنگی افزود: با توجه به تفاهم هاي انجام شده 
میان وزارت میراث  فرهنگی، گردشگري و 
صنایع دستی با بانک مرکزي، که در سال 
گذشته انجام شد، از احیاگران بناهاي تاریخی با 

ارائه تسهیلات ویژه حمایت می شود.
افتتاح یک اقامتگاه سنتی در «ورزنه» از دیگر 
برنامه هاي سفر قائم مقام وزیر میراث  فرهنگی، 

گردشگري و صنایع دستی به اصفهان بود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع 
دستی اصفهان در حاشیه این برنامه گفت: این 
اقامتگاه سنتی با نجات بخشی خانه تاریخی 
«میرمیران» و با اعتبار بیش از 200 میلیارد 

ریال به بهره برداري رسید.
امیر کرم زاده افزود: با بهره برداري از این طرح 
30 تخت به ظرفیت اقامت شهرستان ورزنه در 

شرقی ترین نقطه استان اصفهان افزوده شد.
به گزارش ایرنا، قائم مقام و معاون میراث  
فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگري به همراه شماري از مسوولان محلی 
روز یکشنبه پس از سفر به محور شرق اصفهان 
و شهرستان هرند، وارد شهرستان ورزنه شد 
و از جاذبه ها و زیرساخت هاي گردشگري این 
منطقه از جمله پل تاریخی ورزنه، ارگ تاریخی 
و عظیم قورتان و مسجد جامع تاریخی ورزنه 

بازدید کرد.
مجموعه تاریخی کارخانه ریسباف؛ از جمله 
آخرین بازمانده هاي کارخانه هاي ریسندگی 
پشم اصفهان است که در گستره حدود 74

هزار مترمربع با زیربنایی در حدود 54 هزار 
مترمربع در محور تاریخی چهارباغ بالاي 
اصفهان واقع شده است. این مجموعه که 
در سال 81 به ثبت آثار ملی ایران رسید، در 
اختیار بانک ملی قرار داشت و از دوران دولت 
دهم به این سو تصمیم بر آن شد که مالکیت 
آن با رعایت قوانین براي ایجاد موزه منطقه اي 
اصفهان به میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگري منتقل شود؛ اما این اتفاق به دلیل 
آنچه که «تعلق سرمایه مالی کارخانه ریسباف 
به سهامداران بانک ملی» خوانده  می شد، معطل 
ماند تا اینکه در آذر پارسال براي نجات این 
کارخانه تاریخی، ریسباف بطور رسمی به اداره 
کل میراث فرهنگی اصفهان تحویل شد و در 2
اردیبهشت امسال براي عملیات احیا و بازسازي 

در اختیار شهرداري اصفهان قرار گرفت.
شهرستان ورزنه در 100 کیلومتري و هرند در 

85 کیلومتري شرق اصفهان قرار دارد.
استان اصفهان با بیش از 22 هزار اثر تاریخی 
(هزار و 940 اثر ملی و 15 اثر ثبت جهانی) 
و افزون بر 600 خانه تاریخی و جاذبه هاي 
مختلف طبیعی، فرهنگی، مذهبی و تفریحی 
در کانون توجه گردشگران داخلی و خارجی 

قرار دارد.

قائم مقام وزیر میراث فرهنگی: 

تصویر ایران بدون اصفهان قابل تصور نیست

ویژه

وزارت امور خارجه ایران با محکوم 
کردن اقدام غیرقانونی و جنایت 
نابخشودنی رژیم صهیونیستی در ترور 
سردار «عباس نیلفروشان» تاکید کرد 
که از همه ظرفیت هایش براي مواخذه 
و پاسخگو کردن رژیم اشغالگر بابت 
ارتکاب این جنایت استفاده خواهد 
کرد. وزارت امور خارجه جمهوري 
اسلامی ایران - دوشنبه بیست و 
سوم مهر - در بیانیه اي تاکید کرد: 
«ترور سردار عباس نیلفروشان، این 
مقام ارشد نظامی ایران توسط رژیم 
صهیونیستی، اقدامی غیرقانونی و 
جنایتی نابخشودنی است و بی تردید 
تهران از همه ظرفیت هاي خود 
براي مواخذه و پاسخگو کردن رژیم 
صهیونیستی به خاطر ارتکاب این 

جنایت استفاده خواهد کرد.» 
وزارت امور خارجه جمهوري اسلامی 

ایران به مناسبت شهادت سردار 
سرتیپ پاسدار «عباس نیلفروشان» 

بیانیه اي را به شرح زیر منتشر کرد: 

بسم االله الرحمن الرحیم 
و لا تحسبن الذین قتلوا فی سبیل االله 

امواتا بل احیا عند ربهم یرزقون 

وزارت امور خارجه جمهوري اسلامی 
ایران بار دیگر شهادت سردار رشید و 
شجاع، سردار سرتیپ پاسدار شهید 
عباس نیلفروشان، در جریان بمباران 
مناطق مسکونی بیروت توسط رژیم 
صهیونیستی در تاریخ ششم مهر 
1403 را به مقام معظم رهبري، ملت 
عزیز ایران و سایر ملت هاي آزاده 
جهان و خانواده معزز شهید تبریک و 
تسلیت عرض کرده و به روح ملکوتی 

آن شهید بزرگوار درود می فرستد. 
رژیم  جنایت  سراسر  تاریخچه 

صهیونیستی از زمان پیدایش تاکنون 
نشان می دهد که مماشات در برابر 
تجاوزها و جنایت هاي این رژیم 
موجب جري تر شدن آن و ارتکاب 

جنایت هاي بیشتر می شود. 
ترور این مقام ارشد نظامی ایران 
جنایتی  و  غیرقانونی  اقدامی 
نابخشودنی است و بی تردید جمهوري 

اسلامی ایران از همه ظرفیت هاي 
خود براي مواخذه و پاسخگو کردن 
رژیم صهیونیستی به خاطر ارتکاب 

این جنایت استفاده خواهد کرد.

وزارت امور خارجه ایران اعلام کرد: 

رژ�م اشغالگر را برای ترور شهید نیلفروشان پاسخگو می کنیم

سرمقاله

...ادامه از صفحه ۱

بـورس  سـاختارهاي  شکسـت 
حـدود 4-5 سـال اسـت بـا قـدرت 
در حـال اجراسـت و کاهش شـدید 
کارمـزد بـورس و فرابـورس و 
کارگزاري هـاي بـزرگ، نشـان از 
شکستِ نهادسـازي در این بازار دارد 
و احتمـالا در چنـد سـال آینـده باید 
شـاهد ادغـام بسـیاري از نهادهاي 
مالـی در یکدیگـر باشـیم کـه البته 
فقط چندسـالی به عمر ایـن نهادها 

کمـک خواهـد کـرد. 
اما نکته  ظریفی در اینجـا وجود دارد 
کـه مـن اسـمش را جهانی سـازي 
مالـی می نامـم کـه بـه شـکل 
کاملا مینیمـال و بـه دور از تکلـف  
در دسـترس همـگان قـرار گرفتـه 
اسـت. دنیا در حال تسـت بازارهاي 
مالـی جدیـد در قالـب ایـردراپ و 
توکـن و... اسـت و ایـن کار را بـا یار 
همیشـگی مـردم انجام داده اسـت؛ 
گوشـی موبایل! سـاده، در دسترس 
و ظاهـرا بـدون هزینه! کافی اسـت 
ضربـه بزنیـد و بـازي کنید و سـکه 
بـه دسـت بیاوریـد! مقایسـه کنیـد 
بـا سـختگیري ها و بروکراسـی 
سـرمایه گذاري در بازارهـاي مـا! 
این سیاسـت نوعی ساختارشـکنی 
و گریـز از نهادسـازي در بازارهـاي 
مالی دنیاسـت. چالش بزرگی پیش 
روي اقتصاد ایران اسـت که دولت و 
بخش خصوصی و مافیـا و غیر مافیا 
را با هـم تحت تاثیر قـرار خواهد داد. 
طـی چنـد سـال آینـده هر گوشـی 
موبایـل بیـش از نهادهـاي مالی ما 
گزینه هاي سـرمایه گذاري به مردم 

پیشـنهاد خواهـد داد.
همانطـور کـه اینسـتاگرام و تلگرام 
با ایجـاد هـزاران نـوع شـغل جدید 
لزوم داشـتن مکان فیزیکی را براي 
آنلاین شـاپ ها از میـان برداشـتند 
و بسـیاري از صنایـع را دچـار تحول 
کردنـد، شـبکه هاي اجتماعـی بـا 
معرفی کیـف پـول و احتمـال ورود 
هـوش مصنوعی بـه صنعـت مالی 
کم کم نیاز به نهادهـاي مالی را هم 
از بین خواهند برد و اگرچه بسـیاري 
از نهادهـاي مالـی دیگـر وجـود 
نخواهنـد داشـت امـا زمیـن بـازي 
مافیا هم در بازار مالـی ایران برچیده 
خواهد شد و پیگیري مسیر و هدایت 
پـول بـه نهادهـاي دلخـواه دولـت 
هم دیگـر امکان پذیر نخواهـد بود.  
بعـد از 4 سـال بـا کاهـش میـل به 
سـرمایه گذاري در بـورس، کاهـش 
ارزش معـاملات و حـالا کاهـش 
شدید و 95 درصدي سـود نهادهاي 
بـزرگ بـازار زنـگ خطر شکسـت 
نهادهـاي مالـی در بـورس ایـران 

نواخته شـده اسـت. 

گزارش

در پی تغییرات در کالبد ظاهري میدان جلفا که یکی از 
پرطرفدارترین میدانگاه هاي شهري اصفهان است، 
برخی کارشناسان این اقدام را قربانی کردن یک 
پاتوق شهري دانسته اند که تعلق خاطر شهروندان را 
به شهر مختل می کند اما در مقابل، برخی هم با این 
تغییرات مخالف نیستند و بر این باورند، چهره تاریخی 
این میدان پیشتر در میان جمعیت گم بود و حالا بهتر 

می توان منظر این اثر تاریخی را نمایان دید.
به گزارش ایرنا، قدمت میدان جلفاي اصفهان در قلب 
محله ارمنی نشین اصفهان به دوران صفوي بازمی 
گردد که پس از آن تغییراتی را در ساختار تجربه کرده 
از جمله اضافه شدن ایوان هاي ستوندار گرداگرد آن 
که متعلق به دهه بیست شمسی است. این میدانچه 
که به نوعی دروازه ورودي محله جلفا محسوب 
می شود، با دربرگیري کافه ها و سکوهایی در ایوان ها 
و البته مرکز آن، سال ها یکی از میدانگاه هاي محبوب 
و پاتوق هاي شهري اصفهان بوده که گروه هاي 
مختلف شهروندان و گردشگران به خصوص 

جوان ترها از فضاي آن استفاده می کردند.
در روزهاي اخیر شهرداري اصفهان سکوي میانی این 
میدان را با جعبه هاي گلِ ثابت پر کرده و در سکوهاي 
ایوان هاي گرداگرد آن گلدان هاي سفالی متحرك 
قرار داده است؛ اقدامی که در نگاه اول و به تعبیر 
برخی از کارشناسان مصادره یک فضاي شهري از 
شهروندان است، آن ها معتقداند، گزینش چنین 
تغییري در این میدان، فاقد عنصر زیبایی شناسی و 

غیرهمخوان با کالبد این اثر تاریخی است.
کلیساي وانک، کلیساي بیت لحم و کلیساي 
حضرت مریم در سه سوي این میدان تاریخی، 
اهمیت این میدانگاه را در جوار گذر تاریخی جلفا 
چند برابر می کند چرا که به نوعی منظرگاه و شاهراه 
این محور تاریخی محسوب می شود و البته یکی از 
دلایل اقبال گردشگران و شهروندان اصفهان به این 
میدان، همین موضوع است اما در دیگر سو برخی 
کارشناسان هم معتقدند ازدحام جمعیت منظر این 

میدان تاریخی را مخدوش کرده است.

درحالی که برقراري ارتباط شهروند با فضاهاي 
شهري از ملزومات و اصول شهرسازي است که 
بیشتر از هرجایی در گذرها، میدانگاه ها و پاتوق هاي 
شهري می توان به آن رنگ و بوي تعلق خاطر داد تا 
شهري با وجه گردشگري مثل اصفهان بتواند پویا و 
زنده، کارکردهاي خاص خودش را براي شهروندان 
و گردشگران داشته باشد؛ حفظ و یا ایجاد چنین 

فضاهایی در شهر تا چه اندازه اهمیت دارد؟

مصادره پاتوق هاي شهري، به نفع 
اصفهان نیست

رییس انجمن صنفی مهندسان معمار استان اصفهان 
در این پیوند به ایرنا گفت: اصفهان یک شهر مهم از 
نظر تاریخی و جذب گردشگر است و زیست در این 
فضا، یک زیست متفاوت نسبت به بقیه شهرهاي 
ایران محسوب می شود اما در سال هاي اخیر شاهد 
هستیم که ارتباط مخاطب و شهروند با شهر در حال 

فلج شدن است.

آتوسا افغان تصریح کرد: پل خواجو یکی از فضاهاي 
بسیار مهم و پاتوق هاي شهري بود که به علت 
خشکی زاینده رود، هم اکنون این فضا از شهروندان 
گرفته شده است و مورد دیگر چهارباغ بود که با 
تلاش چند ساله کارشناسان تبدیل به یک محور 
پیاده شد اما پس از مدتی میز و صندلی کافه ها از معبر 

2 سوي این گذر برچیده شدند.
وي افـزود: هـم اکنـون در چهارباغ تنها یکسـري 
مراسـم محدود که متـولی آن شـهرداري یـا دیگر 
ارگان ها هسـتند برگـزار می   شـود و همین موضوع 
می توانـد ارتبـاط وسیـع تـر تمـامی شـهروندان با 
فضاهـاي شـهري را دچـار اخـتلال کند.افغـان بـا 
بیان اینکه آخریـن موضـوع، تغییرات میـدان جلفا 
اسـت کـه طبیعتـا تـا حـدودي ماهیـت فرهنـگی 
متفاوتی دارد، گفت: فضاي شـهري متعلق به همه 
اقشـار مختلف شـهر اسـت و باید شـرایطی بوجود 
بیاوریم که امـکان اسـتفاده از این فضا بـراي همه 

شـهروندان، بدون محدودیت، میسـر باشـد.
وي افزود: جعبه هاي گلی که به لحاظ شکل و ساختار 
ربطی به معماري میدان جلفا ندارد را می توان جلوي 
بانک هم گذاشت اما این نوع طراحی فضا با ماهیت 
یک میدان تاریخی که یک پاتوق شهري هم هست 

هیچ سنخیتی ندارد.
رییس انجمن صنفی مهندسان معمار گفت: این اقدام 
که تمام سکوهایی نشستن پاتوق شهري را اشغال 
کرده، چیزي به شهروند داده است که در برابر آنچه از 

او گرفته، فاقد ارزش است.
وي افزود: این اقدام به هر دلیلی انجام شده، فضاي 
شهري را از شهروند گرفته درحالی مسوولین موظف 
هستند که فضاهاي بیشتري براي حضور شهروندان 
در شهر و ارتباط با آن ایجاد کنند؛ فضاهایی که 
شهروندان مجبور نباشند بابت آن پول بپردازند اما 
آنچه شاهدیم حکایت از آن دارد که فضاهاي شهري 
را از شهروندان می گیریم و این بدترین اشتباه است.

وي تاکید کرد: وقتی سطح تفریح در شهري پایین 
بیاید به همان میزان سطح شادمانی و آرامش کاهش 
پیدا می کند و علاوه بر این، حد مشارکت شهروندي 

در شهر هم از بین رود.
وي گفت: متاسفانه یکی از شادترین و با روح ترین 
فضاهاي شهري اصفهان با یک طراحی نازیبا و 
غیرکارشناسی از شهر اصفهان و محله ارامنه گرفته 
شده است.افغان افزود: چهره و منظر شهري علاوه 
بر کالبد با حضور افراد تامین می شود درنتیجه منظر، 

فقط کالبد و مصالح بنایی نیست.

چشم انداز میادین تاریخی شهر، 
قربانی ازدحام جمعیت

یک باستان شناس اما در این رابطه نظر متفاوتی دارد 
و به ایرنا گفت: دیدگاه من یک دیدگاه تاریخی است 
و معتقد هستم که نباید چشم انداز تاریخی میدان 
از دست برود. علیرضا جعفري زند افزود: منظور من 
این نیست که پاتوق شهري را از جوانان بگیریم ولی 
مساله این است که اطراف این میدان، کلیساهاي 
تاریخی قرار دارند و دورتا دور آن یک ایوان تاریخی 
ستون دار دارد اما وقتی شما وارد این میدان می شود، 

دیگر این موارد را نمی بینید.
وي با اشاره به اینکه یک طرف این میدانچه کلیساي 
«هاکوپ» بوده که ارامنه در کنارش، کلیساي 
صفوي «مریم مقدس» را بنا کرده اند و طرف دیگر 
آن کلیساي صفوي «بیت لحِم» قرار دارد، تصریح 
کرد: وقتی در میدان جلفا بایستید، اگر انبوه جمعیت 

بگذارد؛ منظر گنبدهاي این 2 کلیسا را خواهید دید.
کلیساي هاکوپ در داخل کلیساي مریم مقدس و در 
ضلع شمالی آن قرار دارد و این آثار متعلق به دوران 

صفویه هستند.
این باستان شناس گفت: من موافق استفاده هاي 
ایچنینی از میدان هاي تاریخی نیستم نه تنها براي 
میدان جلفا، بلکه براي میدان نقش جهان هم 

همین طور.
وي افزود: متاسفانه میدان نقش جهان جایی براي 
پهن کردن زیلو و فرشِ جمعیتی شده که در وسط 
میدان بساط پهن می کنند؛ این موارد موجب می شود، 

چشم انداز زیباي میدان از بین برود.
وي گفت: از این نوع گذرها و میدان ها در کشورهاي 
دیگر دنیا هم داریم. در میدان «سن مارك» ونیز که 
با میدان نقش جهان همخوانی دارد، به محض اینکه 
کسی یک دقیقه روي یکی از سکوها بنشیند، پلیس 
ممانعت می کند چرا که ابهت و زیبایی میدان تحت 
شعاع قرار می گیرد.جعفري زند افزود: این میدان 
دروازه جلفا است، وفتی وارد آن می شوید باید یک 
میدان تاریخی جلوي چشمان شما مجسم باشد نه 
ازدحام جمعیت.وي گفت: میدان جلفا یک میدان 
تاریخی است و اگر کمبودي به لحاظ پاتوق هاي 
شهري وجود دارد، باید مسوولان شهري به فکر 

ایجاد آن باشند.
به گزارش ایرنا، در سال 1014 به دستور شاه 
عباس صفوي ارمنیان به ایران مهاجرت کردند 
شدند.  ساکن  زاینده رود  جنوبی  بخش  در  و 
این منطقه سکونت ارامنه که در دوران صفویه 
شکل گرفته «جلفا نو» نام گرفت و شامل پنج 
بزرگ»،«میدان  «میدان  نام هاي  به  محله 
کوچک»،«هاکوپ جان»،«چهارسوق قارا کل» بود 

که از آن ها تنها «میدان کوچک» باقی مانده است.
در دوران شاه عباس دوم به وسعت محله جلفا افزوده 
شده است و شغل اغلب مهاجرین جدید آن حجاري 
بود و به همین دلیل این محله به نام «سنگ تراشان» 
معروف شد. به دنبال این توسعه شهري، دو محله 
دیگر یعنی کوي ایروانی ها و محله تبریزي ها که 
ساکنین آن ها از این دو شهر آمده بودند به وجود 
آمد. محلات جدید در جنوب و جنوب غربی جلفاي 
قدیمی شکل گرفت و امروزه تمام این منطقه با نام 

جلفا شناخته می شود.

۲ روی سکه تغييرات 
میدان تاریخی جلفا

قربانی یک پاتوق 
شهری یا ساماندهی 
یک میدان تاریخی؛
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گزارش

آزاده سلیمان نژاد

اخبار اصفهان
اخبار اصفهان

اخبار اصفهان



نرم افزار

محیط ز�ست فناوری داخلی

نجوم و فضا

گیم

خرید و تجربه 
بازی ها در اپلیکیشن 

Xbox اندرویدی
امکان پذیر می شود

ایکس باکس به زودي امکان اجراي 
را  اندرویدي  دستگاه هاي  در  بازي  

فراهم می کند.
نسخه ي  می گویند  ردموندي ها 
نوامبر   Xbox اپلیکیشن  اندروید 
شد  خواهد  منتشر  آذر)  و  (آبان 
بازي هاي  بتوانند  کاربران  تا 
در  و  خریداري  را  ایکس باکس 

گوشی خود اجرا کنند.
ایکس باکس  رئیس  باند،  سارا 
شب  توییت  در  مایکروسافت، 
که  کرد  اعلام  خود  گذشته ي 
باکس  ایکس  اندروید  اپلیکیشن 
در جهت حمایت از خرید و اجراي 
بازي هاي ایکس باکس به روزرسانی 
در  به روزرسانی  این  شد.  خواهد 
است  دادگاه  اخیر  حکم  نتیجه ي 
دامنه ي  کرد  ملزم  را  گوگل  که 
قابلیت هاي پلتفرم هاي فروشگاهی 

را در اندروید گسترش دهد.
باند می نویسد: «حکم دادگاه براي 
فروشگاهی  پلتفرم هاي  بازکردن 
متحده،  ایالات  در  موبایل 
فراهم  را  بیشتري  انعطاف پذیري 
خواهد کرد. مأموریت ما این است 
روي  دهیم  امکان  گیمرها  به  که 
کنند،  بازي  بیشتري  دستگاه هاي 
از  که  خوشحالیم  بسیار  بنابراین 
بود  خواهند  قادر  کاربران  نوامبر، 
به طور  را  ایکس باکس  بازي هاي 
در   Xbox اپلیکیشن  از  مستقیم 

اندروید خریداري کنند.»
قصد  مایکروسافت  این،  پیش از 
بازي هاي  براي  فروشگاهی  داشت 
وب  طریق  از  خود  اندرویدي 
به  اینکار هرگز  اما  کند،  راه اندازي 

نتیجه نرسید.
به روزرسانی  این  زیاد،  احتمال  به 
بازي هاي  داد  نخواهد  اجازه 
در  محلی  به صورت  ایکس باکس 
دستگاه هاي اندرویدي مانند گوشی، 
اجرا شوند،  باکس  اندروید  یا  تبلت 
استریم  براي  فقط  احتمالاً  بلکه 

ابري دردسترس خواهند بود.

پنج سال پس  از رونمایی Pro Display XDR؛ Pro Display مانیتورهاي   معرفی  از  زیادي  مدت 
بسیاري  و  می گذرد   Studio Display و   XDR
کاربران انتظار دارند اپل از مدل جدید این نمایشگرها 

رونمایی کند.
فروش  به  مانیتور  مدل  دو  درحال حاضر  اپل 
Studio و   Pro Display XDR می رساند: 

دو محصول طی  این  از  هیچ کدام  البته   .Display
دریافت  سخت افزاري  به روزرسانی  اخیر  سال هاي 
نکرده اند. در واقع، Pro Display XDR تقریباً پنج 
دي  و  (آذر   2019 دسامبر  در  و  دارد  قدمت  سال 

1398) عرضه شده است.
بعدي  نسل  به  مربوط  شایعات  به  ادامه،  در 
Studio و   Pro Display XDR نمایشگرهاي 
Display اشاره می کنیم، اما به نظر نمی رسد هیچ کدام 

از آن ها به زودي عرضه شوند.
که همزمان با مک پرو 2019 Pro Display XDR

که  می شود  محسوب  رده بالا  مانیتوري  شد،  عرضه 
قابلیت هاي جذابی ارائه می دهد:

LED صفحه نمایش 32 اینچی با نورپردازي
6K وضوح

نرخ نوسازي 60 هرتز
P3 طیف رنگی گسترده

حداکثر روشنایی 1600 نیت
USB-C درگاه تاندربولت 3 و سه پورت

در   Pro Display XDR مدل  اپل  مانیتور  قیمت 
آمریکا از 5000 دلار شروع می شود و پایه ي آن با نام 
Pro Stand به صورت جداگانه و با برچسب 1000

دلاري به فروش می رسد.
و  (آذر   2022 دسامبر  در  بلومبرگ  از  گرمن  مارك 
روي  کار  حال  در  اپل  که  کرد  اعلام   (1401 دي 

است   Pro Display XDR به روزشده ي  نسخه ي 
بهره خواهد  این شرکت  اختصاصی  تراشه ي  از  که 
برد. درحال حاضر، مدل موجود از تراشه ي ساخت اپل 

استفاده نمی کند.
Studio مانیتور  در  کوپرتینو  اهل  فناوري  غول 

Bionic استفاده کرد که  A۱۳ از تراشه ي Display
امکاناتی مثل Center Stage براي فوکوس خودکار 
روي سوژه در تماس هاي ویدیویی، صداي فراگیر و 
دستیار صوتی سیري را دراختیار کاربران قرار می دهد. 
به هرحال، هیچ شایعه ي جدیدي درباره ي مدل جدید 
Pro Display XDR وجود ندارد، بنابراین برنامه هاي 

کنونی اپل در این زمینه مشخص نیست.
امیدوارند در نسل  از دیگر ویژگی هایی که کاربران 
به  می توان  ببینند،   Pro Display XDR بعدي 
اشاره  بالاتر  نوسازي  نرخ  و  بلندگو  داخلی،  دوربین 

کرد.
مانیتور اپل Studio Display در مارس 2022 (اسفند 
1400 و فروردین 1401) و همزمان با مک استودیو 
به  نمایشگر  این  ویژگی هاي  مهم ترین  معرفی شد. 

شرح زیر است:

5K با وضوح LCD صفحه نمایش 27 اینچی
نرخ نوسازي 60 هرتز

P3 طیف رنگی گسترده
حداکثر روشنایی 600 نیت
دوربین و بلندگوي داخلی

USB-C پورت تاندربولت 3 و سه پورت
قیمت مانیتور Studio Display در آمریکا همچنان 
البته در زمان نگارش این مقاله،  1600 دلار است. 
مدل استاندارد محصول مذکور در آمازون با برچسب 

1350 دلار به فروش می رسد.

گرمن در گزارش دو سال قبل خود اعلام کرد که اپل 
اکسترنال جدید کار می کند،  نمایشگر  روي چندین 
در  او  نکرد.  اشاره   جدید   Studio Display به  اما 
نسل  که  مرداد 1402) گفت  و  (تیر  جولاي 2023 
بعدي نمایشگرهاي اپل زودتر از سال 2024 عرضه 
نخواهند شد و اکنون فقط چند ماه به پایان سال باقی 

زمینه  این  در  جدیدي  شایعه ي  هیچ  و  است  مانده 
برنامه ي  درباره ي  شایعات ضدونقیضی  ندارد.  وجود 
اپل براي عرضه ي مانیتور 27 اینچی جدید با فناوري 
نورپردازي  نوع  این  است.  داشته  وجود   miniLED
امکان افزایش روشنایی و کنتراست بالاتر را فراهم 

می کند.

مینگ چی کو، تحلیلگر زنجیره ي تأمین اپل در آوریل 
کرد  اعلام   (1402 اردیبهشت  و  (فروردین   2023
تولید انبوه نمایشگر مذکور براي سال 2024 یا اوایل 
که  نمی دانیم  هنوز  است.  شده  برنامه ریزي   2025
Studio Display آیا نمایشگر یادشده، نسل بعدي

خواهد بود یا خیر.

از نسل بعدی مانیتور اپل هیچ خبری نیست
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وردپرس کنترل یکی از افزونه های 
WP Engine را در دست گرفت

جمعیت حیات وحش در ۵۰ سال 
۷۳ درصد کاهش یافته است

جدیدترین داده های اسنپ در مورد 
رفتار ترافیکی شهروندان

فرود تاریخی بوستر سوپر هوی 
برای اولین بار

ادامه کشمکش ها؛ گزارشی تکان دهنده: همزمان با فصل بازگشایی مدارس؛ استارشیپ برای پنجمین بار پرتاب شد؛

Automat- مت مولن وگ»، یکی از بنیان گذاران وردپرس و مدیرعامل»
WP Engine یک افزونه محبوب از WordPress.org اعلام کرد ،tic

را به منظور حذف فروش هاي تجاري و رفع مشکل امنیتی، در اختیار گرفته 
Advanced است. این تغییر و به روزرسانی که آن را انشعابی از افزونه
Secure» به را  افزونه  نام  اکنون  Custom Fields (ACF) می نامد، 

Custom Fields» تغییر داده است.مت مولن وگ هنوز دقیق اعلام نکرده 
کدام مشکل امنیتی موجب این اقدام شده است. او درباره این موضوع در 
سایت وردپرس مقاله اي با عنوان Secure Custom Fields نوشته است 
که «بند 18 دستورالعمل دایرکتوري افزونه ها» یادآوري می کند که چندین 
حق به تیم وردپرس داده شده است، ازجمله حق حذف افزونه یا تغییر آن 
«بدون رضایت توسعه دهنده». مولن وگ توضیح می دهد این حرکت به 
شکایت اخیر WP Engine علیه او و Automattic مربوط می شود: «قبلاً 
شرایط مشابهی اتفاق افتاده بود اما نه در این مقیاس. این وضعیتی نادر و 
غیرعادي است که حملات حقوقی WP Engine آن را ایجاد کرده است. 

پیش بینی می شود این اتفاق براي سایر افزونه ها پیش نمی آید.»
نظر تیم افزونه ACF درباره این اقدام وردپرس

ادعا کرد وردپرس هرگز   X اجتماعی افزونه ACF در شبکه  تیم 
سازنده اش  از  رضایت»  «بدون  و  اجباري»  و  «یک جانبه  را  افزونه اي 
WP Engine نگرفته است. همچنین بعداً نوشتند کسانی که مشتري
Flywheel، یا ACF Pro نیستند، باید به سایت ACF رفته و مراحلی را 
که قبلاً منتشر شده است، دنبال کنند تا «نسخه اصلی 6.3.8» را دانلود و 
ACF به روزرسانی را دریافت کنند.همان طور که از نام آن پیداست، افزونه
به سازندگان وب سایت ها اجازه می دهد در شرایطی که فیلدهاي عمومی 
کارآمد نیستند، از فیلدهاي سفارشی استفاده کنند. ACF می گوید این 
قابلیت درحا ل حاضر در خود وردپرس وجود دارد اما «خیلی کاربرپسند» 
نیست. باید منتظر ماند و دید این اقدام وردپرس چه پیامدهایی به دنبال 
WP Engine باعث می شود روابط مدیران وردپرس و دارد؛ مشخصاً 

بیش ازپیش تیره شود.

صندوق جهانی طبیعت (WWF) به تازگی گزارشی تحلیلی منتشر کرده 
که طبق آن جمعیت حیات وحش زمین به طور متوسط   در نیم قرن گذشته 
73 درصد کاهش یافته است؛ این اتفاق فاجعه بار است. در مناطق غنی از 
تنوع زیستی مانند آمریکاي لاتین و دریاي کارائیب، این رقم به 95 درصد 
نیز می رسد.براساس تحلیل هاي جدید WWF، با بررسی 5495 گونه از 
دوزیستان، پرندگان، ماهی ها، پستانداران و خزندگان در سراسر جهان، 
مشخص شد حیات وحش در نیم قرن گذشته به شدت از فعالیت هاي انسان 
تأثیر گرفته است. طبق گزارش جدید شاخص Living Planet، جمعیت 
حیات وحش آب هاي شیرین به صورت میانگین   85 درصد کاهش یافته. از 
سویی، طی پنج دهه، جمعیت  حیوانات خشکی 69 درصد و حیات وحش 
دریایی 56 درصد، بین سال هاي 1970 تا 2020، کاهش یافته است.«ربکا 
شاو» (Rebecca Shaw)، دانشمند ارشد WWF، درباره یافته هاي این 
گزارش می گوید: «این آمارها واقعاً به ما نشان می دهد تاروپود طبیعت دارد 

ازهم گسیخته می شود.»
کاهش جمعیت حیات وحش از سال 1970 تا 2020

به گفته ربکا شاو، کاهش جهانی جمعیت حیوانات احتمالاً اثرات 
آبشاري خواهد داشت. او گفت:

«جمعیت مهره داران زیربناي سلامت اکوسیستم و منافعی است که ما از 
اکوسیستم ها دریافت می کنیم، مانند آب وهواي پایدار، آب فراوان و تمیز، 
خاك  سالم براي رشد غذا و ماهیگیري که پروتئین مردم را تأمین می کند. 
اگر جمعیت مهره داران در سراسر جهان این طور کاهش بیابد، براي حفظ 

سلامت و رفاه انسان با مشکل مواجه خواهید شد.»
بیشترین کاهش در آمریکاي لاتین و دریاي کارائیب با میانگین 95 درصد 
اقیانوسیه 60 درصد  با 76 درصد و آسیا و  آفریقا  بوده است. پس ازآن 
است. اما این گزارش می گوید این کاهش به این دلیل اتفاق افتاده است 
که مردم ساکن اروپا، آسیاي مرکزي و آمریکاي شمالی پیش از سال 
1970 در این مناطق ساکن شدند و در همان سال ها طبیعت را به صورت 

گسترده اي از بین برده بودند.

اسنپ براي دومین سال پیاپی گزارشی جامع از رفتار ترافیکی و الگوي سفر 
هدف  با  گزارش  این  کرد.  ارائه  مهر 1403  در  ایران  شهر  شهروندان 10 
ارائه  و  پرتردد  ساعات  در  جابه جایی  سهولت  ترافیک،  بهبود  در  مشارکت 
ترافیکی  رفتار  این گزارش،  سفرهاي مقرون به صرفه منتشر شده است. در 
شهرهایی که بیشترین آمار تقاضا را براي جابه جایی و سفر درون شهري در 
مهر سال جاري داشته اند بر اساس آمارهاي اسنپ مورد بررسی قرار گرفته 
است. از جمله اطلاعات موجود در این گزارش می توان به تاثیر تغییر ساعات 
اداري بر روند ترافیک شهري و به تبع آن قیمت گذاري تاکسی هاي اینترنتی 
اشاره کرد. همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید و پیوستن جمعیت دانش آموزان 
به کارمندان که در ساعات مشخصی از روز در سطح شهر تردد می کنند، 
تعداد سفرهاي روزانه در اغلب کلان شهرهاي کشور از جمله تهران، کرج 
و اصفهان به طور چشمگیري در روزهاي شنبه تا چهارشنبه افزایش می یابد 
که موجب افزایش ترافیک در ساعات ابتدایی صبح و عصر می شود. به طور 
کلی، جابه جایی ها در این ساعات مختص دو گروه است: گروه اول کارمندان و 
محصّلان هستند که از منزل به محل کار یا تحصیل و بالعکس تردد می کنند و 
انعطاف پذیري کمتري در تغییر ساعات رفت وآمد خود دارند. اما گروه دوم شامل 

افرادي می شود که انعطاف بیشتري در ساعات انجام سفرهاي خود دارند. 
پرتقاضاترین شهرها در ساعات اوج رفت وآمد در مهر 

1403
به گزارش روابط عمومی اسنپ، بررسی سفرهاي انجام شده با ناوگان اسنپ 
در هفته اول مهر 1403 نشان می دهد که بیشترین ترافیک شهري در ایران 
به ترتیب متعلق به شهرهاي تهران، کرج، اصفهان، شیراز، مشهد، قم، اهواز، 
تبریز، رشت و ساري بوده است. بررسی دقیق و اختصاصی سفرهاي اسنپ 
در هر یک از این شهرها، با توجه  به شرایط ویژه آن شهر، اطلاعات و آمار 
مختص به خود را ارائه می دهد. نگاهی کلان تر به این آمار نشانگر الگوي 
رفتاري مشابهی میان تمامی این شهرهاست؛ به این معنا که ممکن است 
ساعات شروع و پایان ترافیک صبح و عصر در شهرهاي مختلف اندکی تفاوت 

داشته باشد.

اسپیس ایکس براي پنجمین بار، راکت غول آساي استارشیپ را به فضا 
پرتاب کرد. پس از ماه ها تأخیر بالاخره پنجمین پرتاب آزمایشی استارشیپ 
با موفقیت انجام شد. یکی از اهداف این پرتاب، فرود مرحله اول در برج 
پرتاب با کمک بازوهاي رباتیک بوده است، که با موفقیت این امر انجام شد. 
ایلان ماسک پیش ازاین گفته بود تنها 50 درصد ممکن است چنین اتفاقی 
رخ دهد. براساس گزارش CNN، اسپیس ایکس می گوید که استارشیپ در 
پنجمین پرتاب، از پوشش محافظت حرارتی جدیدي بهره برده تا قوي تر 
و عملکرد بهتري نسبت به استارشیپ در چهارمین پرتاب داشته باشد. در 

ویدیوي پایین می توانید لحظه پرتاب استارشیپ را مشاهده کنید:
پرتاب  پنجمین  در  ایکس  اسپیس  مهم  دستاورد 

آزمایشی استارشیپ
یکی از لحظات طلایی پنجمین پرتاب آزمایشی استارشیپ، لحظه فرود 
بوستر سوپر هوي و دریافت آن توسط برج پرتاب بود که در ویدیوي پایین 
مشاهده می کنید: فرود موفقیت آمیز مرحله اول بر روي بازوهاي برج پرتاب، 
یک گام بزرگ روبه جلو براي جاه طلبی هاي اسپیس ایکس و مدیرعامل آن، 
«ایلان ماسک» است که قصد دارد از این راکت براي سفر به ماه و مریخ 
استفاده کند. در لحظه فرود می بینیم که بوستر سوپر هوي، همانند راکت 
فالکون 9 هنگام فرود، برخی از 33 موتور خود را روشن می کند و به سمت 
بازوهاي رباتیک می رود. مرحله بالایی استارشیپ نیز با طی کردن یک قوس 
در فضا -همان مسیري که در چهارمین پرواز طی کرده بود- در اقیانوس 
هند در داخل آب فرود آمد و لحظاتی بعد منفجر شد؛ البته این شرکت قصد 
نداشت از مرحله دوم استارشیپ استفاده مجددي بکند و به  نظر می رسد که 
این فرود موفق بوده است. درکل براي این پرواز، اسپیس ایکس سپر حفاظت 
حرارتی استارشیپ را بهبود بخشید تا بتواند گرماي شدید ورود مجدد به جو 
زمین را بهتر تحمل کند. در پرواز قبلی، فلپ هاي راکت هنگام فرود تقریباً 
سوخته و متلاشی شده بودند. اداره هوانوردي فدرال آمریکا (FAA) قرار بود 
مجوز پنجمین پرتاب آزمایشی استارشیپ را در نوامبر صادر کند اما این 

سازمان بسیار زودتر تأیید کرد که اسپیس ایکس این پرتاب را انجام دهد.

خبرهایی درباره تصمیم اپل براي عرضه عینک هوشمند مدتی است در رسانه هاي مختلف دیده 
می شود. بنابر جدیدترین گزارش ها، احتمالاً عینک هوشمند اپل همراه ایرپادهاي مجهز به دوربین 
سال 2027 عرضه خواهند شد. این خبر را «مارك گرمن»، خبرنگار نشریه بلومبرگ، منتشر کرده 
است. او از خبرنگارانی است که به صورت تخصصی روي اپل تمرکز دارد و اکثر خبرهاي این غول 
فناوري را او افشا می کند. به گفته گرمن، اپل میلیاردها دلار در تحقیق و توسعه اپل ویژن پرو هزینه 
کرده و براي اینکه این سرمایه گذاري به هدر نرود، می خواهد نتایج آن را در محصولات مختلف به  

کار گیرد که یکی از آن ها عینک هوشمند است.
با عینک هاي هوشمند متا ري بن عرضه  اپل براي رقابت  عینک هوشمند 

می شود
عینک هوشمند اپل احتمالاً چیزي مشابه عینک هوشمند متا خواهد بود که با همکاري برند ري بن 
تولید می شود. همکاري متا و ري بن چنان موفق بوده که متا را مجاب کرده این قرارداد را تا سال 

2030 و حتی فراتر از آن نیز تمدید کند. اپل پیش ازاین بخشی از هوش بصري خود را در دکمه 
کنترل دوربین آیفون 16 نشان داده بود و احتمالاً گام بعدي این شرکت این است که این فناوري ها 
را در قالب عینکی هوشمند در دسترس مشتریان قرار دهد. البته همان طور که گفته شد، تا قبل 
از سال 2027 نباید منتظر این محصول باشید. همچنین عینک هاي هوشمند اپل از قابلیت هاي 
واقعیت افزوده بی بهره خواهند بود. در عوض قابلیت هایی مانند اسپیکر، دوربین و میکروفون دارند. 
درحال حاضر، عینک هاي هوشمند متا با قیمت 299 دلار به فروش می رسند. انتظار می رود عینک 
هوشمند اپل نیز در همین بازه قیمتی روانه بازار شود. یکی دیگر از محصولات جالب  اپل براي سال 
2027 ایرپادهاي مجهز به دوربین است. هنوز اطلاعات زیادي درمورد این محصول در دسترس 
نیست و حتی مشخص نشده که چرا باید اپل ایرپادهایش را به دوربین مجهز کند. احتمالاً برخی 
فناوري هاي بصري ویژن پرو نیز در این ایرپادها به  کار گرفته خواهد شد اما براي کسب اطلاعات 

بیشتر درمورد کاربرد دقیق این محصول باید فعلاً منتظر بمانیم.

عینک  هوشمند اپل و ایرپادهای دوربین دار احتمالاً سال ۲۰۲۷ عرضه می شوند
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The 23rd Meeting of the Coun-
cil of Heads of Government of 
Member States of the Shanghai 
Cooperation Organization (SCO) 
will be held in Pakistan. This will 
be beneficial for delivering the 
outcomes of the Meeting of the 
Council of Heads of State, and 
joining hands to build a more 
beautiful home of the SCO.
This July, Chinese President Xi 
Jinping attended the 24th Meet-
ing of the Council of Heads of 
State of the Shanghai Coopera-
tion Organization and delivered 

an important speech. Presi-
dent Xi pointed out that, the 
SCO founding members made 
a historic decision to pursue 
peaceful development, commit 
themselves to good-neighborli-
ness and friendship and build a 
new type of international rela-
tions, and the “Shanghai Spirit” 
has become a shared value and 
guiding principle for its member 
states. The SCO family now has 
26 countries, up from 6 mem-
bers in its early days, including 
10 member states, 2 observer 

states, and 14 dialogue part-
ners. SCO member states now 
account for nearly half of the 
world’s population and about 
one quarter of the global GDP. 
It has grown into a compre-
hensive regional cooperation 
organization that covers the 
largest area and population in 
the world. The SCO’s develop-
ment is a vivid illustration of the 
Shanghai Spirit, and a clear ex-
ample of its strong vitality. 
“A just cause finds great sup-
port, and a journey with many 

companions gets far.” President 
Xi stressed that the fundamen-
tal reason that the SCO has been 
able to withstand the test of the 
changing international land-
scape lies in the fact that the 
SCO members have remained 
committed to the fine tradition 
of solidarity and coordination, 
adhered to the principles of 
equality and mutual benefit in 
cooperation, upheld the values 
of fairness and justice, and 
stayed broad-minded and in-
clusive and embraced mutual 
learning. As the world is faced 
with accelerating changes un-
seen in a century, human soci-
ety is again standing at a cross-
roads in history. It is of crucial 
importance to the world that the 
SCO stands on the right side of 
history and on the side of fair-
ness and justice. China calls 
for building common home 
of solidarity and mutual trust, 
peace and tranquility, prosperity 
and development, good-neigh-
borliness and friendship, and 
fairness and justice. We need 
to bear in mind that we live in 
a community with a shared 
future, and always uphold the 
Shanghai Spirit. We need to 
stay firmly on the development 
paths that suit our respective 
national conditions and regional 
realities.

China and Iran are both impor-
tant developing countries and 
both adhere to true multilater-
alism. Since Iran successfully 
joined the SCO one year ago, 
it has actively participated in 
various cooperation under the 
SCO framework and achieved 
fruitful results. Iran’s joining to 
the SCO has injected new vitality 
into it, which is in line with the 
expectations of the international 
community and the common 
interests of emerging market 
countries and developing coun-
tries.
Following the Astana summit in 
July, China has formally taken 
over the rotating presidency 
of the SCO for 2024-2025 and 
will host a summit in 2025 as 
is the common practice. China 
attaches great importance to 
the presidency and has fully 
started our work. China will use 
the good opportunity of our ro-
tating presidency to work close-
ly with SCO partners including 
Iran in political, security, eco-
nomic and cultural areas, give 
full play to the SCO’s role as a 
shield of security, a bridge of 
cooperation, a bond of friend-
ship and a force for good in the 
region, and contribute more to 
the peace, stability, develop-
ment and prosperity of the re-
gion and beyond.

Safeguard international fairness and justice, build a beautiful home of the SCO
Ammar festival

honors resistance 
journalists with
special award  

The 15th edition of the Ammar 
Popular Film Festival has dedicat-
ed a special award to journalists 
who bravely report on resistance 
movements, the organizers have 
announced. 
The award is named in honor of 
prominent Palestinian journalist 
and activist Wafa Aludaini, who was 
martyred along with her family in an 
Israeli air strike in late September, 
the secretary of the festival Marzieh 
Hashemi said during a press confer-
ence held in Tehran on Saturday. 
“Naming the special award after 
Wafa Aludaini is a powerful symbol 
of resistance. It reminds journalists 
working toward a noble goal that 
they may face danger and even mar-
tyrdom, yet they continue to bravely 
pursue truth and justice. Therefore, 
we invite everyone from around the 
world to participate,” she added. 
This special award will be given to 
those journalists and media profes-
sionals who are doing investigative 
work in Lebanon or Palestine, or 
anywhere else in the world and have 
been active in the field of documen-
tary and news, she explained. 
“We are witnessing genocide in Gaza 
and Lebanon, and the narrative is 
crucial to wake people up. We need 
documentary filmmakers to bring 
this to attention of the world. Now is 
the time to shine light on this issue 
with great effort, while the Western 
networks are doing the opposite.”
This festival aims to highlight voices 
that often remain unheard in main-
stream media, providing a platform 
for creators to share their cinematic 
narratives with a broader audience, 
she concluded.
In the main section of Ammar Pop-
ular Film Festival, filmmakers can 
submit a variety of works, including 
narrative films, documentaries, an-
imations, clips, television produc-
tions, internet programs, and inno-
vative video and image productions 
utilizing artificial intelligence. 
This year, the themes of the compe-
tition focus on the subjects such as 
the “Global Upsurge of the Dispos-
sessed,” “New World Order,” “Vic-
torious Republic,” “Justice,” “Ira-
nian Dream,” “National Memory,” 
“Economic Warfare,” and “Cultural 
Warfare.” These topics underscore 
the festival’s commitment to foster-
ing discussions surrounding justice, 
freedom, and the rights of marginal-
ized communities.
Artists and filmmakers interested in 
participating are encouraged to reg-
ister their entries by November 1. 
The Ammar Popular Film Festival 
seeks to showcase diverse artistic 
contributions and support move-
ments that transcend borders 
through art. The festival’s mission is 
to amplify voices that challenge op-
pressive narratives and encourage 
active engagement from all sections 
of society.
Over its 14 previous editions, the 
Ammar Popular Film Festival has 
focused on elevating the voices of 
people who have remained resilient 
against agendas aimed at promoting 
apathy and distortion. It regards art 
as a vehicle for unity, urging individ-
uals to gather around the common 
principles of justice and equity. This 
year, the festival aims to further ex-
plore the dynamic interplay between 
societal struggle and artistic expres-
sion, emphasizing that all communi-
ties, regardless of geographic, eth-
nic, or social boundaries, have a vital 
role in creating and consuming art.
Ammar Popular Film Festival was 
established in 2010 by a number 
of Iranian revolutionary figures to 
honor film and art products promot-
ing topics such as resistance and 
revolution. It was named after Am-
mar Yasir, a close companion pf the 
Prophete Muhammad (PBUH).
The 15th edition of the festival will 
be held in Tehran and several other 
Iranian cities in December. 

Tehran exhibit of 
Chinese arts cel-
ebrates centuries 
of exchange along 

Silk Road
A loan exhibition showcasing 
selected works of Chinese art 
and culture was inaugurated in 
Tehran on Saturday evening, 
marking centuries of trade and 
cultural exchange along the Silk 
Road.
The event, held at the Malek 
National Library and Muse-
um, drew prominent attendees 
from both countries, including 
Hu Muqing, the president of 
the Shanghai Art Collection 
Museum, Amir Khorakian, the 
president of the Malek National 
Library and Museum, and Cong 
Peiwu, the Chinese Ambassa-
dor to Iran.
The exhibition, titled “Endless 
Clouds of the Silk Road,” will 
run until November 10, featur-
ing a carefully curated collection 
that reflects centuries of cultural 
interaction along the ancient Silk 
Road. On display are paintings 
created by Chinese artists, man-
uscripts by renowned Chinese 
authors, and ancient coins used 
in Silk Road trade, all of which 
highlight the profound historical 
ties between the two nations.
During the opening ceremony, 
the Chinese envoy emphasized 
the deep historical relationship 
between China and Iran.
He noted that such historical 
ties have created a solid founda-
tion for the two countries’ pres-
ent cultural exchanges.
The successful holding of the 
exhibition will inject new vitality 
into cultural exchanges between 
China and Iran, providing more 
support for the deepening of 
friendship between the two 
countries, the ambassador add-
ed.
A visitor takes photos during an 
exhibition of selected works of 
Chinese art and culture at the 
Malek National Library and Mu-
seum in Tehran, Iran, Oct. 12, 
2024. (Xinhua/Shadati)
Khorakian, for his part, echoed 
the ambassador’s sentiments, 
noting that despite the great 
distance between the two coun-
tries in ancient times, the bonds 
of cultural exchange have re-
mained unbroken for thousands 
of years.
“In the vast political landscape 
of the world, only a handful 
of countries can take pride in 
millennia-old civilizations rich 
in culture. Iran and China are 
among those few,” Khorakian 
said.
He also highlighted the histori-
cal significance of the Silk Road 
in Iranian culture. “In ancient 
Iranian thought, China was re-
garded as the farthest and most 
inaccessible part of the world,” 
he said, quoting a well-known 
saying attributed to the Prophet 
of Islam: Seek knowledge, even 
if it is in China.
This reverence for knowledge 
and connection, he emphasized, 
has driven the historical friend-
ship between the two nations.
Hu, also addressed the audi-
ence, expressing his enthusi-
asm for the cultural partnership 
between China and Iran.
The Shanghai Art Collection 
Museum has been at the fore-
front of international cultural 
exchange, particularly along the 
Silk Road, Hu said.
He added that the cooperation 
between his museum and the 
Malek National Library and Mu-
seum was a pivotal step in ex-
panding the reach of Chinese art 
to Iranian audiences.

Generating electricity from renewa-
ble sources prevented the emission 
of 12.8 million tons of Green House 
Gases (GHG) in Iran during the first 
half of the current Iranian calendar year 
(March 20-September 21), according 
to the Iranian Energy Ministry.
As reported, the provinces of Khuz-
estan, Bushehr, Chaharmahal-Bakh-
tiari, Tehran, Kermanshah and Ilam re-
spectively had the highest production 
of clean energy among the provinces of 
the country, IRNA reported.
Last week, Iranian Energy Minister 
Abbas Aliabadi said the capacity of 
the country’s renewable power plants 
is going to be increased by the end of 
the current Iranian calendar year (late 
March 2025).
Speaking at a meeting of the Parlia-
ment Energy Committee, Aliabadi said 
that each renewable power plant with 
one kilowatt hour capacity(kWh) pro-
duces 1,800 kilowatt hours of electric-

ity in a year.
The minister expressed hope that the 
country’s power generation capacity 
will be increased by 6,000 MW by the 
end of the current Iranian year.
In late July, Hea of Iran’s Renewable 
Energy and Energy Efficiency Organ-
ization (SATBA) Mahmoud Kamani 
said 600 renewable power plants with 
a total capacity of 13,500 megawatts 
(MW) are under construction across 
the country and with these power 
plants going operational the share of 
renewables in Iran’s power generation 
will reach 15 percent.
“We hope that by implementing these 
power plants, the share of renewable 
energies in Iran’s electricity production 
will increase to more than 15 percent in 
the next two years,” Kamani said.
Based on the Energy Ministry data, re-
newables, currently, account for nearly 
seven percent of the country’s total 
electricity generation capacity.

Of the country’s total renewable capaci-
ty, 44 percent is the share of solar pow-
er plants while the share of wind farms 
stands at 40 percent and small-scalded 
hydropower plants generate 13 percent 
of the total renewable capacity.
Earlier that month, SATBA reported that 
the capacity of Iran’s renewable power 
plants has reached 1,199.71 MW.
Over the past few years, the Iranian 
government has taken serious meas-
ures to accelerate the growth and de-
velopment of renewable energies in the 
country.
Diversification of financing models 
for renewable projects, increasing 
the ceiling of guaranteed electricity 
purchase, providing the possibility of 
buying and selling renewable electricity 
in the green board of the Iran Energy 
Exchange (IRENEX) and providing the 
possibility of exporting renewable elec-
tricity have been the most important 
measures taken for this purpose.
Iranian Energy Ministry has also put it 
on the agenda to add 10,000 MW to 
the capacity of the country’s renewable 
power plants by the end of the current 
government’s administration (August 
2025).
Considering the fact that the country’s 
renewable power generation capacity 
stood at about 800 MW when the cur-
rent government took office in August 
2021, the mentioned increase in re-
newable energy capacity would mean 
a 13-fold rise.
Back in January 2022, the Energy Min-
istry and some of the country’s private 
contractors signed memorandums of 
understanding (MOU) for cooperation 

in the construction of new renewable 
power plants across the country.
The members of Iran Chamber of Com-
merce, Industries, Mines and Agricul-
ture (ICCIMA) Energy Committee have 
called for attracting foreign investment 
to develop the country’s renewable 
power plants.
During a meeting, the members of the 
mentioned committee emphasized that 
it is possible to use the capacities of 
foreign investors with proper planning 
to develop the country’s renewable 
sector.
“We must prepare a development 
roadmap for the country’s renewable 
energy industry [and to this end] we 
need joint investment,” a committee 
member said in the meeting.
Also, the mentioned committee and 
Iran Renewable Energy Association, 
held a press conference on the occa-
sion of the Six Conference of Iran Re-
newable Power Plants, which was held 
on October 1 and 2.
Issues related to the renewable ener-
gy sector were discussed in the press 
conference, held at the place of ICCI-
MA on Saturday, participated by Arash 
Najafi, the chairman of ICCIMA Energy 
Committee, Davoud Madadi, the head 
of Iran Renewable Energy Associa-
tion, and Mohammad-Amin Zanganeh, 
the secretary of the association, who 
talked about the power imbalance in 
the country, the problems in the field 
of renewable energy and the solutions 
ahead.
They said that solving the problems of 
the renewable sector requires the crea-
tion of stable financial resources.

Renewables prevent emission of 12.8m tons of GHG in H1

Newly appointed head of the Islamic Republic of Iran 
Railway (known as RAI) has said a new passenger 
rail line is going to be launched between Iran’s capital 
Tehran and Turkey’s eastern city of Van.

Jabar-Ali Zakeri said RAI is taking new measures to 
expand the country’s passenger railway fleet, Tasnim 
News Agency reported.
Iran and Turkey had already launched a passenger rail 
line between Tehran and Van in 2019 but it was sus-
pended due to some geopolitical issues.
Located near the Iranian border, Van is a tourist at-
traction for its natural wonders and historic monu-
ments. Over the years, it has become a top destination 
for Iranian tourists, especially during Iranian national 
holidays.
Iran exported non-oil goods worth $2.4 billion to Tur-
key in the first half of the current Iranian calendar year 
(March 20-Septemebr 21). As reported, Turkey was 
the fourth export destination of Iran among its other 

neighbors during the six-month period.

As reported, Turkey was the fourth export destination 
of Iran among its other neighbors during the six-
month period.
Iran also imported commodities worth $5.1 billion 
from Turkey, which made the country the third source 
of import for Iran in the first half of the year.
In early July, Director of Asia and the Pacific Office 
of the Iran Chamber of Commerce, Industries, Mines 
and Agriculture (ICCIMA) International Affairs De-
partment Niloufar Asadi said a Free Trade Agreement 
(FTA) between Iran and Turkey should replace the pre-
vious trade agreements between the two countries to 
boost economic exchanges.

New passenger rail service to connect Tehran to Turkey’s Van
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Some 840 kilometers of roads and 
highways are going to be inau-
gurated across Iran by the end of 
the current Iranian calendar year 
(late March 2025), the managing 
director of Iran’s Construction and 
Development of Transportation 
Infrastructures Company (CDTIC) 

announced.
According to Kheirollah Khademi, 
there are about 400 kilometers of 
traffic bottlenecks along the coun-
try’s highway network, which will be 
resolved with 70 trillion rials (about 
$140 million) of investment, Tasnim 
News Agency reported.

840km of high-
ways to be 
inaugurated 
across Iran by 
late Mar. 2025
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Restoration of 
wooden doors 
at 14th-century 

Varamin mosque 
begins

The restoration of the wooden 
doors of the Jameh Mosque 
of Varamin has officially com-
menced, marking a significant 
step in the extensive renovation 
of the 14th-century place of 
worship.
According to reports from the 
Cultural Heritage, Tourism, and 
Handicrafts Department of Var-
amin, the restoration project is 
now entering a new phase with 
the establishment of a technical 
and operational workshop for 
the preservation work.
On Friday, Mohammadreza Ta-
jik, head of the department, em-
phasized the importance of this 
national heritage site. “This initi-
ative is part of a comprehensive 
restoration plan for the Jameh 
Mosque of Varamin,” he stated.
Tajik noted that the first phase of 
the restoration involved clean-
ing and reinforcing the tiles and 
inscriptions on the mosque’s 
southern portico. The second 
phase, which focuses on the 
wooden doors on the north-
ern and eastern sides of the 
mosque, has officially begun. 
With dedicated efforts from the 
contractors, the restoration is 
expected to be completed with-
in ten days.
The Jameh Mosque, a signif-
icant religious and historical 
landmark, is listed among Iran’s 
national heritage sites, under-
scoring the importance of its 
preservation for future genera-
tions.
According to the official, the 
Jameh Mosque of Varamin is an 
example of a four-iwan mosque, 
featuring an inscription dat-
ed 722 AH (1322-23 CE). Its 
construction began under the 
order of Sultan Muhammad 
Khodabandeh (Oljeitu) and was 
completed during the reign of 
Sultan Abu Sa’id Bahadur Khan, 
the last ruler of the Ilkhanid dy-
nasty, a division of the Mongol 
Empire that encompassed the 
present-day countries of Iran, 
Azerbaijan, Georgia, and Arme-
nia, as well as parts of Iraq, Tur-
key, Afghanistan, and Pakistan.
“The mosque showcases exqui-
site craftsmanship in brickwork, 
tilework, stucco with Islamic 
designs, and calligraphic in-
scriptions, reflecting the highest 
levels of artistry and beauty.”
The terms “Jameh Mosque”, 
“Masjed-e Jameh” and “Friday 
Mosque” are used in Iran for 
a grand communal mosque 
where mandatory Friday prayers 
are performed: the phrase is 
used in other Muslim countries 
but only in Iran does it designate 
this purpose.
Until 1220s, Varamin was an 
agricultural center of Ray, which 
is now situated in southeast of 
mother Tehran.
The raiding of Ray by the invad-
ing Mongols caused a flux of 
migration and economic growth 
during the subsequent Ilkhanid 
rule. Thus, Varamin developed 
into an urban center.
A Vizier of Ilkhanid Abu Sa’id, 
named Yusuf Quhadhi built the 
Jameh Mosque of Varamin. 
Other significant monuments 
from this era, include mausole-
um of Imamzadeh Yahya, Alad-
din Tower, Imamzadeh Shah 
Husayn, and Sharif mosque.
At the turn of 14th century, 
Varamin started to decline due 
to Timurid Empire armies’ in-
vasions.

Natural and Home Remedies 
for Sagging Breasts
By: PARISA JAMADI

Source: https://www.healthline.com/health/home-remedies-for-sagging-
breast?utm_source=ReadNext#outlook

As you age, it’s natural for the shape of 
your breasts to lose elasticity and droop. 
While you can’t restore the original curve 
of your bust, chest exercises, diet, and 
bra support can minimize sagging.
Breasts can vary greatly from person 
to person. Size, shape, and color are 
traits that are inherited from genes. But 
through the course of a woman’s life, her 
breasts will also constantly change and 
develop.
Breast tissue is made mostly of fat cells, 
glandular tissue, and ligaments that ex-
tend from the collarbone to the under-
arm and across the center of the chest. 
Glands called lobules produce milk that 
women use to feed their newborn chil-
dren.
Find out why breasts sag as you get old-
er, and what you can do to strengthen 
chest muscles, improve skin elasticity, 
and minimize sagging.
Sagging breasts
As time goes by, it’s natural for the origi-
nal shape of the breasts to lose elasticity 
and droop. This is extremely common 
but can be a source of anxiety for some 
women.
In fact, breast “ptosis” — the medical 
term for sagging — is one of the most 
common conditions treated by plastic 

surgeons.
Not everyone has the means or the desire 
to surgically alter their appearance, but 
surgery isn’t necessary to begin making 
positive changes to improve your bust.
There are a variety of natural remedies 
and lifestyle changes you can adopt to 
help prevent or minimize the effects of 
sagging.
What causes sagging breasts?
The most common cause of sagging 
breasts is simply the passage of time. 
Regardless of who you are or what you 
wear, time and gravity will cause your 
skin to become weaker and less elastic.
However, young women might experi-
ence sagging breasts as well. Aside from 
the passage of time, there are a number 
of additional reasons why sagging may 
occur:
• Multiple pregnancies cause the lig-
aments that support your breasts to 
stretch and droop as they get heavier to 
support your baby.
• Smoking causes skin to lose its flexibil-
ity and strength.
• Larger, heavier breasts are more likely 
to sag over time.
• Extreme weight loss can drastically al-
ter chest shape and breast appearance.
• Being overweight causes the skin and 

breast 
tissue to 
stretch and 
droop.
• Overexposure to the 
sun’s UV rays break down 
collagen and elastin.
• Menopause causes hormonal 
changes that affect skin elasticity.
• Extreme, high-intensity strenu-
ous exercise can cause connec-
tive tissue to break down.
• Certain illnesses, such as breast cancer 
and tuberculosis can weaken tissue and 
breast support.
Natural remedies for sagging breasts
You can never fully restore the original 
size and shape of your breasts, but you 

can take certain measures to improve the 
lift and strength of your bust.
These measures include:
• exercise
• diet and nutrition
• posture
• support
The outlook

It’s completely normal to experience sag-
ging in your breasts. It can be caused by 
a variety of causes that range from ge-
netics to diet to lifestyle.
By taking better overall care of your 
body, you can improve skin elasticity and 
strength, which can minimize the effects 
of sagging.

Iran exported 596,000 tons of sponge 
iron worth $146 million during the 
first six months of the current Iranian 
calendar year (March 20-September 
21), according to the data released by 
the Iranian Steel Producers Associa-
tion (ISPA).
As ISPA reported, the country had 
exported 903,000 tons of the prod-
uct worth $232 million in the first six 
months of the past year.
Sponge iron export fell 37 percent 
in terms of value, and 34 percent in 
terms of weight, in six months, year 
on year. Direct reduced iron (DRI), 
also called sponge iron, is produced 
from the direct reduction of iron ore 
(in the form of lumps, pellets, or 
fines) into iron by reducing gas or el-
emental carbon produced from natu-
ral gas or coal. Many ores are suitable 
for direct reduction.
While Iran is fighting the U.S. severe 
sanctions on its economy, and the 

country’s different industrial and eco-
nomic sectors have been affected by 
the limitations and difficulties caused 
by the sanctions condition, the coun-
try’s mining sector is moving forward 
noticeably, overcoming such barriers.
Among the mining sector’s different 
products, sponge iron is an outstand-
ing example, as the production of this 
item is rising more and more in the 
country.
Iranian Mines and Mining Industries 
Development and Renovation Organi-
zation (IMIDRO), Iran’s largest metals 
and mining holding, has stated that 
one of the most important reasons 
for the increase in sponge iron pro-
duction in Iran is the establishment of 
new sponge iron plants, adding that 
in recent years, with its new strategy 
and with the participation of the pri-
vate sector, the organization has been 
able to launch several projects to pro-
duce sponge iron.

Sponge iron export stands
at $146m in 6 months

The value of Iran’s non-oil exports to 
Russia rose 12 percent in the first six 
months of the current Iranian calendar 
year (March 20-September 21) com-
pared to last year’s first half, the Islamic 
Republic of Iran Customs Administra-
tion (IRICA) data showed.
According to the mentioned data, Iran 
exported 1.3 million tons of commodi-
ties worth over $494 million to Russia 
in the first half of the current Iranian 
year, IRIB reported.
Non-oil exports to the Russian Feder-
ation also increased by 20 percent in 
terms of weight.
The main exported goods to Russia in 
the first half of this year include bell 
pepper, polystyrene and shelled pista-
chios, which accounted for 5.9 percent, 
5.8 percent and 4.9 percent of the coun-
try’s total export value, respectively.
In the first half of the current Iranian 
year, foreign transit through Iran from 
Russia reached 526,000 tons with a 
growth of 17 percent, and foreign tran-

sit to Russia was 56,000 tons, which 
decreased by 18 percent.
The Islamic Republic had exported 
2.2 million tons of commodities worth 
$965 million to Russia in the previous 
Iranian calendar year (ended on March 
20), which also registered a 54-percent 
increase in weight and a 28-percent rise 
in value.
The main Iranian products exported to 
Russia in the previous year were fresh 
or dried pistachios, ordinary non-ex-
pandable polystyrene, fresh kiwi and 
synthetic fibers, and other types of pol-
yester.
Iran and Russia have been taking seri-
ous steps to boost their mutual trade 
over the past few years.
In late January, Iran’s late President 
Ebrahim Raisi said that the Islamic 
Republic and Russia have reached an 
agreement to boost the trade between 
the two countries up to $10 billion.
“We agreed to remove trade barriers 
and boost the economic exchanges be-

tween the two countries. Currently, the 
level of mutual trade is not acceptable, 
so the two countries agreed to increase 
trade to $10 billion a year,” Raisi said 
on January 21, upon arrival to Tehran 
after a two-day visit to Moscow.
He also noted that the two sides also 
discussed monetary and banking is-
sues during his talks with Russian of-
ficials.
The two countries also agreed to iden-
tify mutual agricultural capacities as 
well as suitable areas for the exchange 
of agricultural products in order to in-
crease the level of trade in the agricul-
tural sector, according to the official.
He went on to say that the Islamic Re-
public of Iran has very good capacities 
in the field of transit and transportation, 
saying: “During this visit, it was agreed 
to activate the north-south corridor. 
This transit route will make the time 
and distance of transiting goods from 
Russia and different northern countries 
to the southern regions much shorter.”

The 15th annual meeting of Iran-China Friend-
ship Associations was held in Beijing on Saturday, 
Tasnim News Agency reported.
The meeting was co-chaired by the head of Iran-Chi-
na Friendship Association Alaeddin Boroujerdi and 
Yang Wanming, the president of the Chinese Peo-
ple’s Association for Friendship with Foreign Coun-
tries (CPAFFC).
Speaking at the meeting, the chairs pointed to the 
friendly and growing relations between the two 

countries and expressed their views on issues relat-
ed to bilateral relations and some of the most impor-
tant regional and international issues.
Talking to the press after the meeting, Boroujerdi 
expressed gratitude to the Chinese side for hosting 
the joint meeting and holding a magnificent interna-
tional gathering on the occasion of the 70th anni-
versary of the establishment of the CPAFFC, saying: 
“The growing trend of good and friendly relations 
between Iran and China is the product of the mutual 

will of the leaders of the two countries.”
At the end of this joint meeting, Boroujerdi and 
Wanming signed a memorandum of understanding 
for expanding cooperation between Iran and China 
friendship associations.The 14th joint meeting of 
the Annual Iran-China Friendship Associations was 
held in Tehran last year (2023).
Boroujerdi and First Vice Chairman of the Iran-Chi-
na Friendship Association Mehdi Nadi attended the 
international conference on the occasion of the 70th 

anniversary of the CPAFFC establishment which 
was held on Friday October 11 in the presence of 
a group of high-ranking officials of the People’s Re-
public of China.During the visit to China, members 
of Iran-China Friendship Association delegation also 
meet with Iranian Ambassador to Beijing Mohsen 
Bakhtiar at the venue of the Iranian Embassy.
During another trip to Guangzhou, the Iranian dele-
gation meet and held talk with the Consul General of 
the Islamic Republic of Iran in this city.

Beijing hosts Iran-China Friendship Association meeting

Non-oil exports to Russia rise 12% in 6 months on year

Natural and Home Remedies 
for Sagging Breasts

 https://www.healthline.com/health/home-remedies-for-sagging-

surgeons.
Not everyone has the means or the desire 
to surgically alter their appearance, but 
surgery isn’t necessary to begin making 
positive changes to improve your bust.
There are a variety of natural remedies 
and lifestyle changes you can adopt to 
help prevent or minimize the effects of 
sagging.
What causes sagging breasts?
The most common cause of sagging 
breasts is simply the passage of time. 
Regardless of who you are or what you 
wear, time and gravity will cause your 
skin to become weaker and less elastic.
However, young women might experi-
ence sagging breasts as well. Aside from 
the passage of time, there are a number 
of additional reasons why sagging may 
occur:
• Multiple pregnancies cause the lig-
aments that support your breasts to 
stretch and droop as they get heavier to 

breast 
tissue to 
stretch and 
droop.
• Overexposure to the 
sun’s UV rays break down 
collagen and elastin.
• Menopause causes hormonal 
changes that affect skin elasticity.
• Extreme, high-intensity strenu-
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مسکن

سامانه خودنویس 
راه حلی برای 

کاهش بروکراسی 
در بازار مسکن

یارانه نقدی 
مهرماه برای این 
گروه زودتر واریز 

می شود

عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي 
اسلامی درباره اهمیت سامانه خودنویس در 
کاهش دلالی و شفاف سازي در بازار مسکن 

توضیحاتی ارائه کرد.
به گزارش تجارت نیوز، علیرضا نوین عضو 
کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی 
درباره اهمیت فعالیت سامانه خودنویس در 
بازار مسکن و اجاره بها و کنترل دلالی و 
واسطه گري در این بازار گفت: «این سامانه 
می تواند به مستأجران کمک کند تا خودشان 
معاملات را ثبت کنند و بدین ترتیب از انحصار 
مشاورین املاك جلوگیري به عمل آید. 
دلالی و واسطه گري در بازار مسکن یکی از 
معضلات اصلی است که باید از بین برود. 
تا به امروز، این سامانه باعث صرفه جویی در 
هزینه هاي مردم شده و توانسته حدود 6500

معامله را ثبت کند.»
وي افزود: «معاملات املاك به خصوص در 
حوزه مسکن بسیار حساس و مهم هستند. 
بسیاري از دعاوي در دادگاه ها به دلیل 
معاملات مسکن و خودرو به وقوع می پیوندد. 
در این راستا، وجود یک سامانه که امکان 
شناسایی دو طرف معامله را فراهم کند، 

ضروري است.»
نوین در ادامه تصریح کرد: «اگر این سامانه 
بتواند اهلیت طرفین معامله را شناسایی کند 
و سوابق آنها را ثبت نماید، این یک اقدام 
مؤثر خواهد بود. زیرا در حال حاضر، وجود 
مشاوران املاك و سیستم هاي سنتی 

می تواند مشکلاتی را به همراه داشته باشد.»
این نماینده مجلس در ادامه صحبت هایش 
به ضرورت جلب اعتماد مردم به سامانه 
خودنویس اشاره کرد و گفت: «دولت باید 
در این زمینه اقدامات لازم را انجام دهد و از 
نظر مالیات گیري و شفاف سازي، سامانه را 
به گونه اي مدیریت کند که اعتماد مردم جلب 
شود. بدین ترتیب، مردم می توانند با خیال 

راحت تري اقدام به معامله کنند.»
وي همچنین به مشکلات موجود در مسیر 
اجراي سامانه خودنویس اشاره کرد و گفت: 
«بروکراسی هاي اداري و مشکلات مختلفی 
که در حال حاضر وجود دارد، ممکن است مانع 
از تحقق اهداف این سامانه شود. باید تدابیري 

اندیشیده شود تا این موانع برطرف گردد.»
نوین در پایان به اهمیت مالیات گیري از 
معاملات اشاره کرد و گفت: «در صورتی 
که این سامانه به درستی پیاده سازي شود، 
می تواند در کاهش کلاهبرداري هاي ملکی و 
همچنین جلوگیري از زمین خواري مؤثر باشد. 
اگر دولت و مجلس به صورت جدي به این 
موضوع بپردازند، می توانیم به یک بازار مسکن 

شفاف تر و با کمترین دلالی امیدوار باشیم.»
او در نهایت ابراز امیدواري کرد که سامانه 
خودنویس بتواند به عنوان یک ابزار مؤثر در 
بهبود وضعیت بازار مسکن و افزایش شفافیت 

عمل کند و به ارتقا آگاهی مردم کمک کند.
نوین همچنین تأکید کرد که اقدامات لازم 
باید براي اصلاح ساختارهاي موجود صورت 
گیرد و قانون گذاري صحیح در این زمینه از 

اهمیت بالایی برخوردار است.

در مرحله اول واریز یارانه نقدي، خانوارهاي 
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) 
و سازمان بهزیستی کشور مشمول دریافت 
یارانه خواهند بود. یارانه معیشتی براي 
دهک هاي اول تا سوم در ساعت 24 روز 25

مهرماه 1403 به حساب سرپرستان خانوار 
واریز می شود.

به گزارش تجارت نیوز، سازمان هدفمندي 
یارانه ها، زمان واریز یارانه نقدي مهر ماه را در 

مرحله اعلام کرده است.
بر اساس اعلام سازمان هدفمندي یارانه ها، 
یارانه دهک هاي 1 تا 3 در تاریخ 25 مهر 1403

و یارانه دهک هاي بالاتر در 30 مهر 1403 به 
حساب سرپرستان خانوار واریز خواهد شد.

در مرحله اول واریز یارانه نقدي، خانوارهاي 
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) 
و سازمان بهزیستی کشور مشمول دریافت 
یارانه خواهند بود. یارانه معیشتی براي 
دهک هاي اول تا سوم در ساعت 24 روز 25

مهرماه 1403 به حساب سرپرستان خانوار 
واریز می شود.

همچنین، یارانه دهک هاي بالاتر (سوم به 
بعد) در تاریخ 30 مهرماه 1403 به حساب آنها 

واریز خواهد شد.

اختصاص ۳۰ میلیاردریال اعتبار 
برای مرمت مسجد عتیق اصفهان

خیّران اصفهان ۵۰ هزار تخته پتو 
به لبنان ارسال کردند

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان اصفهان 
گفت :30 میلیارد ریال اعتبار براي مرمت مسجد عتیق در اصفهان 

اختصاص یافته است. 
به گزارش خبرگزاري مهر، امیر کرم زاده اظهار کرد: این اداره کل 

براي مرمت یکی از شبستان ها و نورپردازي مسجد عتیق اصفهان 
30 میلیارد ریال اعتبار نقدي اختصاص داده است.

وي پشت بام این مسجد را نیازمند اصلاح و نصب ایزوگام داسنت 
وافزود: ایزوگام ضلغ غربی آن امسال در قالب اعتبار پیش بینی شده 
است. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان 
اصفهان ادامه داد: مرمت شبستان خسروي و همچنین اصلاح 
نوروپردازي محوطه مسجد در کنار طرح بهسازي سقف بخشی از 

این مسجد در دستور کار قرار گرفته است.
مسجد جامع عتیق در شمار پنج مسجد باشکوه تاریخ معماري دنیا و 
در فهرست آثار جهانی قرار دارد. این مسجد داراي 2 گنبد ارزشمند به 
نام تاج الملک و نظام الملک است؛ هر دو با «سبک معماري رازي» 
بنا شده اند، اما گنبد تاج الملک یا خاکی، کوچک تر از نظام الملک است 

و از نظر ظرافت و تناسب بر آن برتري دارد.

معاون داوطلبان جمعیت هلال احمر استان اصفهان از ارسال 50 هزار 
تخته پتو به همت جمعی از خیران اصفهانی براي کمک به مردم لبنان 
خبر داد. مهدي ردانی پور در گفت وگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه 
خیران اصفهان 50 هزار تخته پتو براي کمک به مردم لبنان جمع آوري 

و ارسال کردند، اظهار کرد: این کمک ها را از طریق 25 تریلر در حال 
ارسال به لبنان است. وي با بیان اینکه با استقرار 85 پایگاه جمع آوري 
کمک هاي مردمی در استان، شعب جمعیت هلال احمر، خانه هاي 
هلال و پایگاه هاي نماز جمعه 25 میلیارد ریال کمک براي مردم غزه 
جمع آوري شد، اضافه کرد: مردم اصفهان همچنین در مصلی هاي 
نماز جمعه 6 میلیارد ریال کمک کردند. معاون داوطلبان جمعیت هلال 
احمر استان اصفهان ضمن قدردانی از مردم استان اصفهان گفت: در 
این ایام کمک هاي نقدي مردم استان اصفهان از طریق صندوق هاي 
جمعیت هلال احمر و انتقال از طریق دستگاه کارتخوان به حساب هاي 
اعلامی جمع آوري شد. وي با اشاره به ارسال کمک هاي غیر نقدي 
مردم این استان ادامه داد: 2 هزار متر مربع فرش ماشنی از آران و 
بیدگل و 200 هزار ماسک هم از یکی از شرکت هاي دانش بنیان در 

اصفهان به هلال احمر استان تحویل داده شد.

طبق آخرین اعلام مرکز آمار ایران، 
نرخ رشد اقتصادي بر اساس سال پایه 
1400 در 3 ماهه نخست سال 4.6
درصد و ضریب جینی کل کشور در 

سال 1402، 0.3979 است.
برخی  نیوز،  تجارت  گزارش  به 
رشد  درصد  جمله  از  شاخص ها 
اقتصادي، نرخ تورم، نرخ بیکاري 
و... از مؤلفه هاي مهم براي سیاست 
گذاري و برنامه ریزي تصمیم گیران 
بالادستی در میان مدت و بلندمدت 

به شمار می رود.

و  اقتصادي  رشد  نرخ 
ضریب جینی

طبق آخرین اعلام مرکز آمار ایران، 
نرخ رشد اقتصادي بر اساس سال پایه 
1400 در 3 ماهه نخست سال 4.6
درصد و ضریب جینی کل کشور در 

سال 1402، 0.3979 است.
 (Gini Coefficient) ضریب جینی
برجسته  شاخص هاي  از  یکی 

اندازه گیري نابرابري در توزیع ثروت 
و درآمد است. این شاخص معیار 
اندازه گیري توزیع درآمد در یک 
جمعیت است که نخستین بار توسط 
آماردان ایتالیایی «کورادو جینی» 
(Corrado Gini) در سال 1912

میلادي به وجود آمده است.
یکی  جز  هم چنان  ضریب  این 
از شناخته شده ترین شاخص هاي 
نابرابري در بین بیش از 50 شاخص 

محسوب می شود.

تعداد  و  بیکاري  نرخ 
شاغلان کشور

بر اساس آخرین آمارها، نرخ مشارکت 
اقتصادي جمعیت 14 ساله و بیشتر 
(آمار شاغلان) در تابستان امسال 
41.7 درصد و نرخ بیکاري همین 
رده سنی در همین مقطع زمانی 7.5

درصد اعلام شده است. همین عدد 
در بهار 1403، 7.7 درصد بود.

نرخ تورم مصرف کننده و تولیدکننده

نرخ تورم مصرف کننده بر اساس 
سال پایه 1400 در شهریور 1403، 
34.2 درصد و نرخ تورم تولیدکننده در 
بهار 1403 بر اساس سال پایه 1395، 

38.4 درصد اعلام می شود.

همچنین بر اساس آخرین گزارش ها، 
آمار جمعیت کشور تا روز دوشنبه 23
مهر ماه ساعت 10 صبح، 85 میلیون 
و 947 هزار و 911 نفر برآورد می شود.

بر اساس سخنان رئیس مرکز آمار 

ایران اعلام جمعیت کشور برآوردي 
بوده و آمار دقیق جمعیت پس از 
سرشماري نفوس و مسکن سال 

1405 به دست خواهد آمد.

آمارها در�اره شاخص های اقتصادی ایران چه می گوید؟
بر اساس آخرین اعلام مرکز آمار ایران؛

بازتولید
۱۰ محصول 
ایران خودرو 
آغاز می شود

ثبت نام 
سایپا برای 
فروش 
کوییک 
GXR-L آغاز 
شد

با پی گیري هاي صورت گرفته ایران خودرو از طریق 
نهادهاي مرتبط از جمله سازمان ملی استاندارد، 
مجوز شماره گذاري 10 محصول این شرکت صادر 
شد. به گزارش تجارت نیوز، با پی گیري هاي مستمر 
ایران خودرو و مساعدت هاي صورت گرفته از سوي 
نهادهاي مرتبط از جمله سازمان ملی استاندارد و کمیته 
معیار و...، مجوز شماره گذاري 10 محصول ایران خودرو 

صادر شده و بر این اساس تحویل و واگذاري خودروها 
از 23 مهرماه انجام خواهد شد. ري را، پژو 207، تارا، 
دناپلاس شش دنده دستی، دناپلاس اتوماتیک، سورن 
 ،EF7 و گازسوز با موتور XUP پلاس بنزینی با موتور
آریسان، هایما 7ایکس و 8اس از محصولاتی هستند که 
طبق مجوز صادر شده از سوي سازمان ملی استاندارد 

شماره گذاري آن ها از سرگرفته شده است.

فروش فوق العاده شرکت سایپا و بدون قرعه کشی و 
تحویل 90 روزه از 10 صبح روز گذشته آغاز شد.

به گزارش تجارت نیوز، طرح جدید فروش فوق العاده 
کوییک GXR-L شرکت سایپا و بدون قرعه کشی 
و تحویل 90 روزه از 10 صبح روز دوشنبه 23 مهرماه 

آغاز شد.
بر اساس این گزارش، متقاضیان خودروي مورد نظر را 
با مراجعه به سایت فروش اینترنتی محصولات سایپا به 

نشانی saipa.iranecar.com و قیمت مصوب 
391.3 هزار تومان انتخاب کنند.

متقاضی خرید خودرو باید فاقد پلاك انتظامی فعال یا در 
صورت داشتن پلاك انتظامی فعال عمر خودرو موضوع 

پلاك باید بیش از 5 سال باشد.
متقاضی نباید در 48 ماه گذشته نزد ایران خودرو یا سایپا و 
در 24 ماه گذشته نزد سایر خودروسازان ثبت نام و صدور 

فاکتور خودرو داشته باشد.

سخنگوي شوراي اسلامی شهر اصفهان 
گفت: واگذاري 50 دستگاه اتوبوس خریداري 
شده شهرداري به بخش خصوصی به تصویب 

اعضاي پارلمان شهري رسید.
به گزارش ایرنا، علی صالحی روز یکشنبه 
در حاشیه برگزاري نشست علنی شوراي 
شهر اصفهان در جمع خبرنگاران افزود: 
لایحه پیشنهاد واگذاري50 دستگاه اتوبوس 
خریداري شده به بخش خصوصی با تشریفات 
قانونی بررسی شد و با قید تاکیدات در حوزه 
نظارت، کارشناسی و فرایند اجرا، به تصویب 

شوراي اسلامی شهر اصفهان رسید.
پیش از این، خرید50 دستگاه اتوبوس برقی و 
50 دستگاه اتوبوس دیزل با قید تاکید و لزوم 
ارائه مستندات آن به تصویب پارلمان شهري 
اصفهان رسیده بود تا شهرداري اقدام به خرید 
آنها کند. وي ادامه داد: آیین نامه اجرایی شرایط 
و تعهدات بهره مندي از تسهیلات و راه اندازي 
تاکسی هاي برقی نیز در این جلسه بررسی 
شد و این در حالیست که لایحه آن قبلا به 
تصویب رسیده بود و به یک آئین نامه تکمیلی 
نیاز داشت که این آئین نامه به تصویب رسید 
تا شاهد حضور تاکسی هاي برقی در شهر 

اصفهان باشیم.
سخنگوي شوراي شهر اصفهان همچنین با 
اشاره به تصویب لایحه و پیشنویس اساسنامه 
شرکت پروژه رینگ چهارم ترافیکی اصفهان 
گفت: رینگ چهارم 80 کیلومتر مسافت دارد 
و به شهرهاي اصفهان، خمینی شهر، شهر 
ابریشم و دولت آباد کمک می کند تا ترددهاي 

ترانزیتی به خارج از آنها هدایت شود.
وي ادامه داد: بخشی از این حلقه در محدوده 
شهر اصفهان یا حریم آن در حال اجراست و 
بال شرقی آن در آینده نزدیک افتتاح می شود 
و براي اجراي مابقی پروژه با همکاري 
شهرداري هاي مسیر رینگ، تعاملاتی صورت 
گرفته است تا شاهد تسریع و تکمیل مسیري 

80 کیلومتري آن باشیم.
صالحی تصریح کرد: همچنین در جلسه 
امروز لایحه ارائه امتیارات ویژه ساخت 
بیمارستان براي بخش خیریه و خصوصی 
بررسی و تصویب شد و بر اساس آن تخفیف 
99 درصدي به بیمارستان هایی احداث 
شده توسط خیران و خیریه ها و تخفیف 70

درصدي به بخش خصوصی داده می شود.
حضور هنرمندان در جشنواره فیلم کودك 
می توانست بلندگوي محرومیت اصفهان 
باشد عضو شوراي اسلامی شهر اصفهان نیز 
در نشست علنی این نهاد گفت: در جشنواره 
فیلم کودکان و نوجوانان اصفهان، مسوولان 
امر باید از ظرفیت حضور هنرمندان استفاده 
می کردند و از طریق آنها صداي محرومیت 
دست اندرکاران  گوش  به  را  اصفهان 
منوچهر  حجت الاسلام  می رساندند. 
مهروي پور با اشاره به اینکه در اجراي این 
جشنواره از حضور هنرمندان کمتر استفاده 
شد، گفت: در جلساتی که با برخی هنرمندان 
و اقشار مختلف مردمی داشتم، آنها خواهان 
پاسخ  قانع کننده  برگزارکنندگان در باره حضور 

نیافتن هنرمندان در اصفهان بودند.

نماینده مردم مبارکه در مجلس شوراي 
اسلامی گفت: مردم خواستار رفع کمبودها و 
مشکلات و تقویت امکانات و تجهیزات نیروي 
انتظامی در این شهرستان صنعتی هستند. به 
گزارش ایرنا، زهرا سعیدي مبارکه روز دوشنبه 
در دیدار با فرمانده انتظامی مبارکه، افزود: این 
شهرستان، قطب صنعتی استان اصفهان و 

یکی از مناطق مهاجرپذیر به شمار می آید.
وي اظهار کرد: مردم مبارکه انتظار دارند که 
مسوولان، امکانات و تجهیزات بیشتري 
را براي نیروي انتظامی این شهرستان در 

نظر بگیرند.
سعیدي اضافه کرد: با وجود مشکلات، 
پیشرفت هاي خوبی در حوزه انتظامی 
شهرستان مبارکه محقق شده که ثمره 
تلاش کلیه افراد فعال در این مجموعه است.

نماینده مردم مبارکه در مجلس با اشاره به 

اینکه دستاوردهاي خوبی در سایه سار امنیتی 
که براي شهر و شهروندان توسط نیروهاي 
خدوم انتظامی فراهم شده، بدست آمده است، 
ادامه داد: با همت و تلاش مجموعه انتظامی 
شهرستان از افزایش آسیب هاي اجتماعی، 
مواد مخدر، سرقت ها و سایر جرایم پیشگیري 
شده است. فرمانده انتظامی شهرستان مبارکه 
نیز در این دیدار، اظهار کرد: حضور مسئولان 
خدوم باعث قوّت قلب دو چندان نیروهاي 
تلاشگر انتظامی براي خدمات رسانی ارزنده 

به شهروندان است.
سرهنگ رضا محمدي، خاطرنشان کرد: 
پلیس با تمام توان و به صورت شبانه روزي 
براي انجام وظایف خود به نحو احسن تلاش 
می کند و در این زمینه، تعامل بین نهادها 
در ایجاد امنیت و حفظ اقتدار نظام مقدس 

جمهوري اسلامی ضروري است.

نماینده مجلس:سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان:

واگذاری ۵۰ دستگاه اتوبوس به بخش 
خصوصی به تصویب رسید

مردم مبارکه خواستار تقویت امکانات 
نیروی انتظامی در این شهرستان هستند

نمایشگاه

احمد رضا طحانیان دربیست و هفتمین نمایشگاه صنعت ساختمان گفت: 
بیش از 123 شرکت در آن از 10 استان کشور حضور دارند و برندهاي مختلف 
از کشورهاي اروپایی و آسیایی مشارکت داشتند. وي با بیان اینکه یکی از 
ویژگیهاي نمایشگاه برگزاري رویدادهاي تخصصی و نشست هاي علمی 
است، تصریح کرد: بیش از 13نشست و برنامه ریزي کردیم و حضور بازدید 
کنندگان خارجی از ویژگی هاي دیگر این نمایشگاه است. مدیرعامل شرکت 
نمایشگاههاي بین المللی اصفهان گفت: فضاي که براي این نمایشگاه در 
نظر گرفته شد نزدیک به 10 هزار متر است.  طحانیان ادامه داد: یکی از 
مباحثی که در اقتصاد و صنعت کشور بسیار اهمیت دارد، ساختمان است 
و اتفاقات بسیار خوبی در این زمینه افتاد، شرکت ها و برندهاي مختلف در 
کشور شکل گرفت. طحانیان خاطرنشان کرد: برخی از کشورها به پنج قاره و 
برخی دیگر به کشورهاي اروپایی صادرات دارندکه نشان دهنده این موضوع 
است که ایران در این زمینه جایگاه پیدا کرده است. مدیرعامل شرکت 
نمایشگاههاي بین المللی اصفهان گفت: براي عملکرد نمایشگاه صرفا 
نظر سنجی داخلی مورد توجه قرار نمی گیرد با موسسات مختلف مانند جهاد 
دانشگاهی نمایشگاه ها رصد و میزان رضایت و عملکرد بررسی و نظر بازدید 
کنندگان نیز در این خصوص بسیار اهمیت دارد سال جاري نمایشگاه از نظر 

کمیت و کیفیت رشد بالاي 10 درصد نسبت به سال هاي گذشته داشت.

به گزارش خبرنگار مهر، محمد علی احمدي در جمع خبرنگاران با اشاره 
به ضرورت استاندارد اظهار کرد: استانداردها به عنوان یکی از اساسی ترین 
ارکان نظام هاي پیشرفته اقتصادي، نقشی بنیادین در تحول صنایع، تجارت، 
فناوري و بهبود مستمر کیفیت زندگی ایفا می کنند. وي افزود: رعایت و 
پیاده سازي استانداردهاي ملی و بین المللی، ضامن سلامت محصولات، 
ایمنی شهروندان و کیفیت خدماتی است که در تمامی عرصه ها به 
جامعه عرضه می شود. از سوي دیگر، رعایت این اصول نه تنها موجب 
اعتمادسازي میان تولیدکنندگان و مصرف کنندگان می شود، بلکه راهی 
مطمئن براي دستیابی به اهداف بزرگ تر مانند حفظ محیط زیست، مصرف 
بهینه منابع و حمایت از نسل هاي آینده نیز فراهم می آورد. فرماندار اصفهان 
گفت: از تلاش هاي تمامی فعالان عرصه استاندارد، به ویژه سازمان ها و 
صنایع شهرستان که با تلاش بی وقفه و تعهد عمیق به رعایت استانداردها، 
نقش آفرینی مؤثري در توسعه اقتصادي و بهبود کیفیت محصولات و 
خدمات داشته اند، تقدیر و تشکر می کنم. وي خاطر نشان کرد: حضور فعالان 
این عرصه در مسیر رعایت اصول استاندارد، نه تنها زمینه ساز توسعه محلی و 
ملی است، بلکه به عنوان الگویی براي دیگر صنایع و کسب وکارها در سطح 
کشور محسوب می شود. امروز توجه به اهمیت استانداردها، به ویژه در 
شرایط کنونی جهان که رقابت اقتصادي و صنعتی بیش از هر زمان دیگري 
افزایش یافته، از ضروریات محسوب می شود. احمدي یادآور شد: همکاري 
مستمر و تعهد به رعایت استانداردها، مسیري است که آینده اي روشن تر، 

پایدارتر و باکیفیت تر براي کشور عزیزمان رقم خواهد زد.

 مدیرعامل شرکت نمایشگاههاي بین المللی اصفهان 
گفت: یکی از ویژگیهاي نمایشگاه برگزاري رویدادهاي 

تخصصی و نشست هاي علمی است.

فرماندار اصفهان گفت: امروز توجه به اهمیت استانداردها، 
به ویژه در شرایط کنونی جهان که رقابت اقتصادي و 
صنعتی بیش از هر زمان دیگري افزایش یافته، از ضروریات 

محسوب می شود.

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های اصفهان اعلام کرد: 

برگزاری رویدادهای تخصصی 
از ویژگی نمایشگاه هاست 

فرماندار اصفهان:

رعایت استانداردها در زمان 
کنونی ضروری است

مدیرکل آموزش و پرورش اصفهان گفت: شناسایی و جذب بازماندگان از تحصیل 
یکی از اولویت ها و اقدامات مهم در دستگاه تعلیم و تربیت استان در آغاز سال 
تحصیلی است. به گزارش روز دوشنبه ایرنا از روابط عمومی اداره کل آموزش و 
پرورش، محمدرضا ابراهیمی افزود: با برنامه هاي ویژه براي شناسایی بازماندگان 
از تحصیل، تلاش بر این است که هیچ دانش آموزي بدلیل مشکلات مختلف 
از تحصیل بازنماند. وي با تاکید بر اهمیت سوادآموزي و تحصیل براي همه 
گفت: باید با همت تمامی دغدغه مندان انقلاب اسلامی، زمینه هاي تحصیل 
و سوادآموزي براي عموم دانش آموزان فراهم شود تا هیچ کس در این مسیر 

از قافله علم آموزي عقب نماند. مدیرکل آموزش و پرورش اصفهان افزود: 
شوراي آموزش و پرورش استان در ارتقاي کمی و کیفی تعلیم و تربیت نقش 
پر رنگی ایفا کرده است و با همت تمامی اعضاي شوراي آموزش وپرورش، 
موفق شده ایم تا چالش هاي موجود در حوزه تعلیم و تربیت را به حداقل برسانیم 
و کیفیت آموزش وپرورش را ارتقا دهیم. ابراهیمی با بیان اینکه یکی از مهم ترین 
چالش ها، جذب نیروي انسانی در آموزش و پرورش است، گفت: با تلاش هاي 
صورت گرفته، امروز در استان هیچ کمبودي در زمینه نیروي انسانی وجود ندارد و 

برنامه ریزي هاي لازم براي توزیع متوازن نیروها انجام شده است.

شناسایی 
بازماندگان 
از تحصیل 
اولویت آموزش 
و پرورش 
اصفهان

گروه اقتصاد| استاندارد
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بهاي معاملات آتی نفت برنت براي تحویل در دسامبر با 1,8 درصد 
کاهش به 77,65 دلار در هر بشکه رسید. قیمت نفت خام وست 

تگزاس اینترمدیت نیز 1,8 درصد کاهش یافت.
به گزارش تجارت نیوز، قیمت نفت روز دوشنبه در واکنش به 
داده هاي چین، بزرگ ترین واردکننده نفت که حاکی از ادامه روند 

کاهش تورم بود، به طور قابل توجهی کاهش یافت، در حالی که 
محرك هاي مالی این کشور کمتر از انتظارات بود.

قیمت نفت خام نیز تحت تأثیر مباحثات در مورد آتش بس احتمالی 
در خاورمیانه بود. نگرانی در مورد تشدید درگیري ها قبلاً قیمت 
نفت را در دو هفته متوالی افزایش داده بود. معاملات آتی نفت 
برنت براي تحویل در دسامبر با 1,8 درصد کاهش به 77,65 دلار 
در هر بشکه رسید. قیمت آتی نفت خام وست تگزاس اینترمدیت 
GMT با 1,8 درصد کاهش به 73,54 دلار  نیز در ساعت 23:48

در هر بشکه رسید.
گزارش ماهانه سازمان کشورهاي اوپک قرار است اواخر روز منتشر 
شود و انتظار می رود بینش بیشتري در مورد پویایی عرضه ارائه دهد.

کاهش مداوم تورم و اقدامات مالی چین
داده هاي اخیر چین نشان می دهند که تورم مصرف کننده 

به طور غیرمنتظره اي در ماه سپتامبر کاهش یافته است. تورم 
تولیدکننده نیز اکنون نزدیک به دو سال است که کاهش می یابد. این 
داده ها حاکی از یک روند کاهش تورم پایدار در بزرگ ترین واردکننده 
نفت جهان است که نگرانی هایی را در مورد تقاضاي آتی افزایش 
می دهد. سیگنال هاي مختلط پیرامون اقدامات محرك، بازار را 
بیشتر به سوي کاهش قیمت سوق داد. وزارت دارایی چین اعلام 
کرد که قصد دارد محرك هاي مالی بیشتري را در دسترس بگذارد، 

اما اطلاعات کمی در مورد زمان یا مقیاس این طرح ها ارائه کرد.
این اعلامیه فعالان بازارهاي گوناگون را ناامید کرد. معامله گران 
به طور فزاینده اي از سرعت پکن در ارائه حمایت اقتصادي ناامید 
شده اند و این کشور را در اجراي این حمایت ها بسیار آهسته می دانند. 
در اواخر سپتامبر، چین از یک سري اقدامات پولی با هدف تقویت 
اقتصاد رونمایی کرد، اما اکنون اشتیاق براي این اقدامات کمرنگ 

شده است.

مدیرکل دفتر محیط زیست، توسعه پایدار و امور 
فناوري وزارت جهاد کشاورزي از توسعه بهره برداري 
از انرژي هسته اي در بخش کشاورزي با رویکرد 
ارتقاي کیفیت، افزایش ماندگاري و کاهش ضایعات 

محصولات کشاورزي خبر داد.
 به گزارش تجارت نیوز،  ابوالفضل رئوفی، در نشست 
هم اندیشی بهره گیري از فناوري هاي هسته اي 

در بخش کشاورزي با رویکرد علمی- اجرایی با 
حضور مسئولان سازمان انرژي اتمی و وزارت 
جهادکشاورزي، افزود: در این نشست به ابعاد سلامت  
محوري محصولات کشاورزي (در محموله هاي 
صادراتی و وارداتی) توجه ویژه شده است. مدیرکل 
دفتر محیط زیست، توسعه پایدار و امور فناوري وزارت 
جهاد کشاورزي اظهار داشت: توسعه بهره برداري از 

انرژي هسته اي در بخش کشاورزي با رویکرد ارتقاي 
کیفیت و ماندگاري محصولات کشاورزي، کاهش 
ضایعات و برخورداري از استانداردهاي بین المللی 
صادرات، نظرات و چالش هاي بخش هاي مختلف 
وزارت در استفاده از فناوري پرتودهی در محصولات 
کشاورزي و راه اندازي سامانه هاي پرتودهی بررسی 

شد.

سخنگوي مجمع نمایندگان استان خراسان رضوي گفت: 
نقدینگی اکنون مشکل اصلی اجرا نشدن کامل طرح آزاد راه 

«حرم تا حرم» به عنوان یک طرح کلان ملیّ است.
احسان عظیمی راد روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
افزود: موضوع تامین هزینه ساخت این آزاد راه از محل 
تهاترهاي نفتی و هزینه ساخت از مباحث مطرح در نشست با 
وزیر سابق راه و شهرسازي بود که تاکنون عملیاتی نشده است.
وي بیان کرد: در جلسه اي که قرار است با وزیر راه و شهرسازي 
دولت چهاردهم برگزار شود، یکی از سرفصل هایی که مطرح 
خواهد شد، طرح کلان ملی آزاد راه حرم تا حرم است تا برنامه 
زمان بندي اجرا، اعتبار لازم و همچنین چرایی عدم آغاز 

ساخت این مسیر از سمت شهر مشهد مشخص شود.
نماینده مشهد و کلات در مجلس شوراي اسلامی اظهار 
کرد: آزاد راه حرم تا حرم از جمله طرح هاي است که اجراي 

آن تردد ایمن و مناسبی را براي زائران بارگاه رضوي و سایر 
مسافران ایجاد خواهد کرد و عدم ساخت آن یک خلاء بزرگ 

محسوب می شود.
به گزارش ایرنا، پروژه آزادراه حرم تا حرم از قم تا مشهد به طول 
900 کیلومتر با مشارکت دولت و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء 
(ع) در حال اجرا است که یکی از کریدورهاي شمالیِ شرق به 
غرب کشور محسوب می شود. همه ساله بیشترین تعداد زائران 
کشور از این مسیر تردد می کنند و از جمله اهداف اصلی اجراي 
آن، تامین ایمنی کافی براي مسافران و زائران و کاهش 

مصرف سوخت آنان است.
قطعه قم- گرمسار این طرح به عنوان بخش نخست این 
پروژه به طول 150 کیلومتر در سال 1394 افتتاح شد و به 

بهره برداري رسید.
قطعه گرمسار- سمنان این پروژه به طول 114 کیلومتر در 
حال اجرا است که قرارداد ساخت آن در سال 96 منعقد شده 
بود و به دلیل مشکلات تامین اعتبار، تاکنون فقط به میزان 16
کیلومتر پیشرفت داشته و تکمیل و بهره برداري آن نیازمند 10

هزار میلیارد تومان اعتبار است.
بخش دیگر این پروژه از مشهد به سه راهی تربت حیدریه به 
طول 33 کیلومتر در حال اجرا است، قرارداد این قطعه در سال 
97 منعقد شده و هزینه اجراي آن 60 هزار میلیارد ریال است 

که تاکنون 14 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.

کاهش قیمت جهانی نفت؛ 

قیمت نفت به دلیل داده های اقتصادی چین کاهش می یابد

نقش فناوری 
هسته  ای بر کاهش 
ضایعات محصولات 
کشاورزی

نماینده مجلس:

آزاد راه «حرم تا حرم» با مشکل 
نقدینگی رو به رو است

معاون وزیر نیرو خبر داد:

فراخوان اختصاص ۲ همت برای متقاضیان 
ساخت نیروگاه های تجدیدپذیر

خط و نشان غضنفری 
برای دولت و مجلس؛

صندوق توسعه ملی 
قلک دولت ها شده است

رئیس صندوق توسعه ملی گفت: 108 میلیارد 
دلار بدهی دولت به صندوق توسعه ملی است 
این صندوق باید مبالغی را از فروش ملی نفت 

و میعانات نفتی ذخیره کند.
به گزارش تجارت نیوز، مهدي غضنفري 
رئیس صندوق توسعه ملی در برنامه میز 
اقتصاد گفت: در بسیاري از کشورهاي نفتی 
و سایر کشورها براي داشتن درامد مازاد خود 
از طرق مختلف ایجاد ثروت می کنند، امروز 
صندوق توسعه ملی یک صندوق صیانتی و 
براي نسل هاي بعدي است بلکه این صندوق 
باید ایجاد ثروت کند،درامدهاي صندوق 
ناشی از صادرات نفت است،در حال حاضر دو 
سوم مبالغ صندوق به دولت و یک سوم هم 

به بخش خصوصی و غیره داده شده است.
او بیان کرد: تا امروز چیزي که به دولت ها 
به عنوان مبلغی کمک شده برگردانده نشده 
است. امروز صندوق توسعه ملی هم از دولت 
و هم از مجلس ضربه خورده است چرا که در 
دولت جدید براي پرداخت مطالبه گندم کاران 

از صندوق مبلغ اخذ شد.
 غضنفري ادامه داد: همه آنچه که ما در این 
مصوبه می خواستیم این بود که سهم دولت از 
سرمایه گذاري بخش خصوصی با تامین مالی 
صندوق توسعه ملی، در میادین نفت و گاز 
کشور، به جاي دولت در اختیار صندوق قرار 
گیرد تا هم بدهی دولت تسویه شود هم نقش 

فعالانه در میادین نفت و گاز داشته باشیم.
رییس صندوق توسعه ملی بیان کرد: امروز 
مجلس به ما دیکته می کند که منابع صندوق 
توسعه ملی کجا خرج شود کجا خرج نشود، 
متاسفانه 1.07 میلیارد دلار منبع به نیروگاه 
هاي برق در دولت گذشته داده ایم و ما هنوز 

نتوانسته ایم که  این مبالغ را پس بگیریم.
غضنفري گفت: رفتار تثبیتی دولت ها به خاطر 
به ارث گذاشتن بدهی دولت ها به صندوق 
توسعه ملی است،امروز این صندوق توسعه 

ملی قلکی براي دولت ها شده است.
غضنفري افزود: صندوق توسعه ملی براي 
نسل هاي آینده تاسیس شده و وظیفه آن حفظ 
و افزایش ثروت ملی است. اگر ما دریایی پول 
در صندوق توسعه ملی بریزیم باز هم دولت 
ها می آیند از صندوق استقراض می کنند، به 
طوري که اگر 5 صندوق توسعه ملی در کشور 

داشته باشیم باز هم پول کم می آوریم.
او بیان کرد: تمام پولی که از صندوق برداشته 
شده با موافقت رهبري است،در دولت گذشته 
هم 8 میلیارد دلار طلب از بخش خصوصی 

تحویل گرفته ایم.
در ادامه توسلی عضو کمیسیون اقتصادي 
مجلس گفت:هدف صندوق توسعه ملی 
ایجاد ثروت براي کشور است ولی متاسفانه 
اینگونه نیست امروز 108 میلیارد دلار بدهی 
دولت به صندوق است این صندوق باید 
مبالغی را از فروش  ملی نفت و میعانات نفتی 

ذخیره کند.
او بیان کرد:صندوق توسعه ملی امروز قلقکی 
براي کشور است و دولت ها از منابع آن 
استفاده می کنند،چرا شما 110 میلیارد دلار 
به پول به دولت ها داده اید و آن را پس نگرفته 

اید؟این خلاف قانون است.

فرزین:

ایران عضو و 
سهامدار بانک 
بریکس می شود

 تخصیص ۲۰
همت بودجه 
عمرانی در 
شهریور

رئیس کل بانک مرکزي: ما توافقات بسیار خوبی در 
زمینه مالی و پولی داشتیم. ایران در دوره اي که دبیر 
بریکس بود، توافقات خوبی با بانک مرکزي روسیه 
انجام داد و ما در مورد اتصال شبکه هاي کارت و 
همکاري هاي مالی و پولی توافقات خوبی داشتیم 
که همه آنها را در بریکس مطرح کردیم. ما سیستم 
پرداختی بین کشورها بر اساس ارزهاي محلی داریم 
که یکی از موضوعات این جلسه بود. چین، روسیه 

و ایران به شدت به این موضوع علاقه مند هستند. 
بانک توسعه جدیدي که توسط بریکس ایجاد شده 
است می تواند بسیاري از اهداف توسعه کشورهاي 
عضو بریکس را دنبال کند، زیرا امروز بانک جهانی 
در چارچوب اهداف ایالات متحده و کشورهاي 
غربی عمل می کند. ما امیدواریم که بانک توسعه 
جدید این نقش را براي کشورهاي عضو بریکس 

ایفا کند و ما قصد داریم عضو این بانک شویم.

با توجه به عملکرد بودجه سال 1403 در شش ماهه 
سال، سازمان برنامه و بودجه در مجموع طی یک ماه 
حدود 20 هزار میلیارد تومان بودجه عمومی تخصیص 
داده است. به گزارش تجارت نیوز، با توجه به عملکرد 
سازمان برنامه و بودجه کشور در تخصیص منابع، در 
5 ماهه سال 1403 حدود 45 هزار میلیارد تومان بوده 
است که این رقم در 6 ماهه به حدود 65 هزار میلیارد 

تومان رسید.بر همین اساس می توان گفت که بودجه 
عمرانی تخصیص یافته در شهریور ماه رقمی نزدیک 

به 20 هزار میلیارد تومان بوده است.
لازم به ذکر است، این رقم تنها حدود یک پنجم از 
کل بودجه عمرانی سال 1403 را شامل می شود و این 
در حالی است که براساس نسبت شش دوازدهم، باید 
حدود نیمی از بودجه عمرانی تخصیص پیدا می کرد.

به گزارش تجارت نیوز، سید عبدالمجید اجتهادي در گردهمایی سالانه 
مدیران ستادي و اجرایی سازمان با اشاره به سفر وزیر امورخارجه و رئیس 
مجلس به لبنان، اظهار کرد: این اقدامات نشان داد جمهوري اسلامی 

همواره پشتیبان محور مقاومت است.
وي با اشاره به شعار دولت مبنی بر وفاق گفت: این شعار در سازمان براي 

پیشبرد امور محوله تبلور می یابد.
مدیرعامل سازمان جمع آوري و فروش اموال تملیکی به دیدار خود با 
وزیر امور اقتصادي و دارایی اشاره کرد و افزود: حمایت ها و پشتیبانی 

همتی از سازمان نویدبخش روزهاي خوبی براي است.
وي بیان کرد: وزیر اقتصاد بر انجام امور و تعیین تکلیف کالاها بر اساس 

قانون تاکید کرد.
اجتهادي بیان کرد: پیگیري و مطالبه امور، توسط بالاترین مقام اجرایی 
کشور و رئیس قوه قضاییه در طول تاریخ تاسیس این سازمان، بی نظیر 
بوده است. خارج شدن این سازمان از پستوي شرکت هاي دولتی و شفاف 
شدن فعالیت ها و اقدامات، افقی را ترسیم کرده که دیگر نمی تواند براي 

مدیران، حیاط خلوتی امن در آینده باشد.
مدیرعامـل سـازمان جمـع آوري و فـروش امـوال تملیـکی افـزود: 
پیوسـتن سـازمان امـوال تملیـکی بـه جمـع شـرکت هاي سـودده 
دولـتی، برگـزاري منظـم و بـه موقـع مجامـع و تصویـب بـدون بند 
مشـروط صورت هـاي مـالی، اجـراي فـاز نخسـت سـامانه یکپارچه 
امـوال تملیکی، بهـره بـرداري از پروژه احصـاي کالاهـاي موجود در 
انبارهـا و توسـعه و تجهیـز انبارها بـا حضـور وزراي امـور اقتصادي و 
دارایی، دادگسـتري و مسـئولان قضـایی، اقدامات شایسـته تقدیر در 
جشنواره شـهید رجایی، بخشی از اقداماتی اسـت که از سوي سازمان 

صورت گرفتـه اسـت.
وي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در بخش اموال منقول بیان کرد: 
تعیین تکلیف حدود 100 همت کالا با رشد 561 درصدي، فروش 28

همت اموال منقول با رشد 640درصدي، بازگشت 50 همت کالا از 
طریق اعاده به صاحبان مشاغل و چرخه تولید با رشد 1407درصدي، 
تعیین تکلیف و فروش 4500 خودرو سواري سبک و سنگین وارداتی 
و برگزاري نخستین مزایده هاي محدود موتورسیکلت هاي بالاي 
250سی سی بین دستگاه هاي مشمول از کارهاي انجام شده در این 

بخش است.
اجتهادي ادامه داد: سهم 97 درصدي روش هاي فروش از طریق 
برگزاري مزایده هاي الکترونیکی، راه اندازي و برگزاري حراج 
الکترونیکی خرده فروشی برخط در سال 1402 و اجراي بیش از 800
مرحله حراج به نفع مردم تاکنون، تعیین تکلیف پرونده هاي سنواتی 
با بیش از 10سال ماندگاري در انبارها از جمله دو فروند هواپیماي 
مسافربري متروکه،10 واگن قطار مسافربري متروکه،27 هزار تن 
ذرت رسوبی متروکه در بندر امام، 53 هزار تن ذرت دامی و آزبست 
گمرك غرب تهران (مربوط به 15سال گذشته ) از دیگر اقدامات انجام 

شده است.
مدیرعامل سازمان جمع آوري و فروش اموال تملیکی به حوزه اموال غیر 
منقول نیز اشاره کرد و گفت: اخذ سند براي 468 پرونده به مساحت حدود 
199 هزار متر مربع، رشد متراژ اسناد ماخوذه در سال 1402 نسبت به 
1401 بالغ بر 1116 درصد از عملکرد حوزه غیر منقول است.وي تصریح 
کرد: 88 درصد پرونده هاي تشکیل شده علیه سازمان با دفاع حقوقی 

موثر منتج به راي به نفع سازمان شده است.

بانک مرکزي براساس تکلیف قانونی فهرست ابر بدهکاران و دریافت کنندگان 
تسهیلات کلان 27 بانک را به روزرسانی کرد. به گزارش ایرنا، براساس قانون بودجه 
بانک مرکزي مکلف است اطلاعات مربوط به تسهیلات و تعهدات کلان و تسهیلات 
و تعهدات اشخاص مرتبط را به تفکیک هر یک از اشخاص شامل میزان پرداختی نرخ 
سود مدت بازپرداخت دوره تنفس وضعیت بازپرداخت و نوع و میزان وثیقه را سه هفته 

بعد از پایان هر فصل منتشر کند.

مدیرعامل سازمان جمع آوري و فروش اموال تملیکی از 
تعیین تکلیف حدود 100 هزار میلیارد تومان کالا با رشد 
561 درصدي و همچنین تعیین تکلیف و فروش 4500

خودرو و اجراي 800 حراج خبر داد.

۴۵۰۰ خودرو و ۱۰۰ هزار 
میلیارد تومان کالا

بانک مرکزی فهرست ابر بدهکاران 
را به روز رسانی کرد

گزارش

سازمان امور مالیاتی اعلام کرده در لیست فروش سازمان اموال تملیکی؛
که استفاده از کارتخوان هایی که به 
جاي مشاغل دیگر استفاده می شوند، 
مصداق فرار مالیاتی است و مشمول 

جریمه می شوند.
به گزارش تجارت نیوز، براي خیلی از ما 
پیش آمده است که بعد از خرید کالا، با 
نگاه به رسید خرید، متوجه می شویم که 
کارتخوان با شغل دیگري است. مثلا 
وقتی بعد از خرید از یک اغذیه فروشی 
متوجه شدیم از کارتخوان یک میوه 

فروشی استفاده می کنند.
اما چرا این فرد به جاي کارتخوان 
اغذیه فروشی از کارتخوان میوه فروش 
استفاده می کند؟ سازمان امور مالیاتی 
براي محاسبه مالیات هرکدام از فعالان 
اقتصادي از جمله صاحبان مشاغل 
جدولی با عنوان اینتاکد را تهیه کرده 
است و درصد سود و مالیات هر گروه 
شغلی را متناسب با شرایط اقتصادي 

تعیین کرده است.

فرار مالیاتی 73 میلیون 
یک  با  تنها  تومانی 

کارتخوان
بر همین اساس به دلیل اینکه اینتاکد 
میوه فروشی 3.4 درصد و اینتاکد اغذیه 
فروشی 13.4 درصد است. افراد براي 
اینکه مالیات کمتري بپردازند سراغ 
کارتخوان هاي مشاغل با اینتاکد کمتر 

می روند.

به طور مثال اگر همین اغذیه فروش 
در سال 4 میلیارد تومان فروش داشته 
باشد با کارتخوان اغذیه فروشی باید در 
سال 79 میلیون تومان مالیات بپردازد 
ولی با کارتخوان میوه فروش مالیات 
سالانه او 5 میلیارد و 400 هزار تومان 
می شود. یعنی این مودي مالیاتی با 
نصب کارتخوان شغلی دیگر حدود 73

میلیون تومان از مالیات فرار کرده است! 
علی سرحدي، کارشناس اقتصادي 
می گوید: شفاف نبودن فعالیت هاي 
اقتصادي این امکان را به فعالانی که 
قصد فرار مالیاتی دارند را می دهد که 
از معافیت ها، تخفیفات و درصد هاي 
پایین مالیاتی براي فرار مالیاتی استفاده 

کند.
او ادامه داد: جامعه مالیاتی و حتی 
کارشناسان اقتصادي یکی از راهکاري 
جلوگیري از این فرار ها را سامانه 
مودیان یعنی همان قانون پایانه هاي 
فروشگاهی می دانند. این قانون با 
اجراي این سامانه جلوي بسیاري از 
تخلفات را تا حد قابل توجهی می تواند 
بگیرد. سامانه مودیان می تواند جلوي 
قاچاق، کم فروشی و فرار هاي مالیاتی 

این چنینی را بگیرد.
بحث سامانه مودیان به میان آمد. 
سامانه اي که از سال 1401 راه 
اندازي شده و صورت حساب هاي 
الکترونیکی، حساب هاي تجاري و 
پرونده هاي مالیاتی را در خود جاي 

داده است. سامانه اي که با استفاده از 
داده هاي موجود در سایر نهاد ها مسیر 
تراکنش هاي مالی و همچنین مسیر 
ورود و خروج کالا را رصد می کند، اما 
این سامانه چگونه می تواند جلوي فرار 

مالیاتی را بگیرد.

کاهش 20 درصدي فرار 
از  استفاده  با  مالیاتی 

صندوق هاي مکانیزه فروش
مهدي طغیانی، نائب رئیس کمیسیون 
اقتصادي مجلس شوراي اسلامی 
از تجربه موفق کشور ها در این باره 

می گوید: درست است که در کشور هاي 
دیگر هم فرار مالیات به صفر نرسیده 
است، اما تحقیقات نشان داده که تنها 
اجراي همین دستگاه هاي مکانیزه 
فروش منجر به کاهش 20 درصد 
فرار هاي مالیاتی در کشور هاي توسعه 

یافته شده است.
تجربه اي که در ایران هم به وقوع 
پیوست. دولت قبل توانست با استفاده 
از سامانه مودیان و تراکنش ها حدود 2

میلیون مودي جدید که پیشتر مالیات 
نمی دادند را شناسایی کند.

سبحانیان رئیس سازمان امور مالیاتی 

کشور در گفت و گوي اختصاصی با 
خبرگزاري صدا و سیما، درباره استفاده 
از دیگر کارتخوان ها براي فرار مالیاتی 
گفت: این فعالان از طریق سامانه ها و با 
استفاده از هوش مصنوعی زیر رصد ما 
هستند و ما آن ها را شناسایی کرده ایم. 

این روش مصداق فرار مالیاتی است.
به مطابق قانون مالیات هاي مستقیم، 
کم اظهاري در درآمد و استفاده از 
کارتخوان هاي دیگر مشاغل فرار 
مالیاتی محسوب شده و این مودیان از 
بخشودگی بدهی هاي مالیاتی محروم 

و مشمول جریمه خواهند شد.

کسب و کارهایی که از کارتخوان سایر مشاغل استفاده می کنند؛

جر�مه مالیاتی در انتظار فرار�ان
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 خبر

معاون وزیر نیرو و رئیس سازمان انرژي هاي تجدیدپذیر 
و بهره وري برق ایران (ساتبا) گفت: تسهیلاتی از محل 
اعتبارات اشتغال زایی به ارزش 2 هزار میلیارد تومان 
براي حمایت از سرمایه گذاران بخش خصوصی در حوزه 
تجدیدپذیر اختصاص یافته است. به گزارش خبرنگار 
اقتصادي ایرنا، «محسن طرزطلب» روز (دوشنبه) در سومین 
کنفرانس و نمایشگاه بین المللی بهینه سازي مصرف انرژي 
و بهره وري انرژي ایران افزود: انتشار فراخوان براي جذب 
سرمایه گذاران به منظور ساخت نیروگاه هاي کیلوواتی، 
یک مگاواتی و تا سقف 10 مگاوات از سوي ساتبا هفته 

آینده انجام می شود.
وي ادامه داد: با توجه به وجود ناترازي برق در فصل گرم و 
ناترازي سوخت در فصل سرد سال ناگزیر هستیم با تمرکز 
بر سیاستگذاري و برنامه ریزي بیشتر از افزایش ظرفیت 
نیروگاهی و تولید به سمت انتهاي زنجیره و مدیریت 
مصرف و افزایش بهره وري حرکت کنیم. معاون وزیر نیرو 
اضافه کرد: ساتبا در این راستا به سیاستگذاري و هدفگذاري 
پرداخته و اهرم هاي تشویقی و بازدارنده اي همچون ساز و 
کار بازار بهینه سازي، استانداردهاي معیار مصرف انرژي، 
ارتقاي برچسب انرژي و اعمال ماده 16 قانون جهش تولید 
دانش بنیان و ماده 46 برنامه هفتم را به کار گرفته است تا با 
منابع موجود، ابزارها و پروژه هاي اجرایی در جهت تعویض 

تجهیزات الکتریکی پرمصرف و تعویض الکتروموتورهاي 
فرسوده اقدام شود.

وي با اشاره به هدفگذاري صرفه جویی حدود 10 هزار 
مگاواتی از محل بهینه سازي مصرف انرژي در ساتبا، 
خاطرنشان کرد: با ابزارهاي موجود از جمله تعویض 
الکتروموتورهاي فرسوده، هدفگذاري شده است تا سال 
1410 حدود 10 هزار مگاوات از محل صرفه جویی مصرف 

انرژي حاصل شود.
این مقام مسئول اضافه کرد: همچنین در راستاي اهداف 
افزایش بهره وري انرژي در دولت چهاردهم، کاهش 
13 هزار مگاواتی توان مصرف کشور از طریق ارتقاي 
استانداردهاي برچسب انرژي در تجهیزاتی همچون کولر 
آبی، گازي، پله هاي برقی، چیلرهاي تراکمی، آسانسورها و 
سایر تجهیزات سرمایشی هدفگذاري شده است. طرزطلب 
با بیان اینکه 20 میلیون کولر آبی در کشور وجود دارد که قرار 
است در آغاز کار تا پیک برق سال آینده یک میلیون کولر آبی 
با نوع پربازده تعویض شود، افزود: براي این منظور در حال 
پیگیري مصوبات و منابع مالی آن هستیم. معاون وزیر نیرو 
ادامه داد: در نظر داریم تا اواسط ماه آینده تعویض موتورهاي 
کولرهاي آبی با موتورهاي پربازده BLDC در چند استان 
آینده عملیاتی شود که در این صورت 500 مگاوات از این 

محل در مصرف انرژي صرفه جویی می شود. 

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

بر رای شماره  1403 برا /07 /17 شماره: 140360302210003607 -
140360302210003329مورخ 1403/07/05 هیات اول/ دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای علی صیامپور اشکاوندی به شناسنامه شماره 4230 کدملی 1282789872 
فرزند حسین ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 393/20 مترمربع پلاک 
شماره 1031 اصلی واقع در اصفهان بخش 6 حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان 
تائید )انتقال عادی مع الواسطه از طرف آقای امیر قلی عنایتی قارنه که بموجب 
سند شماره 140301 مورخ 1350/05/17 دفترخانه 90 اصفهان بعنوان مالک 
رسمی میباشد( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15  روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
درصورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/07/24                 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/09                     
شناسه: 1806672

رئیس ثبت اسناد و املاک
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کارآفرین

و  اتصال پذیري  فناوري هاي  توسعه  دبیر ستاد 
ارتباطات معاونت علمی، فناوري و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوري با تبیین دستاوردهاي این ستاد در 
طول یک سال و نیم اخیر از اعطاي بیش از 5.5 هزار 
میلیارد ریال اعتبار مالیاتی به شرکت هاي دانش بنیان 

این حوزه خبر داد.
به گزارش ایسنا، سید محمد کرباسی با بیان اینکه 
ستاد توسعه فناوري هاي اتصال پذیري و ارتباطات 
در راستاي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان، 
شتاب دهنده ها و پارك هاي علم و فناوري، اقدامات 
مؤثري انجام داده است، اظهار کرد: در این مدت 
با تمرکز بر شرکت هاي دانش بنیان از بیش از 130

شرکت حمایت مالی شد. برگزاري 12 فراخوان 
با مشارکت نهادهاي همکار و داوري 497 طرح 
فناورانه از جمله مهم ترین فعالیت هاي ستاد بوده 

است که از مخاطبین حوزه صنعت و دانشگاه از 
حمایت هاي این ستاد برخوردار شده اند. همچنین 
از شرکت هاي  تخصصی  و  میدانی  بازدید   43
دانش بنیان جهت حمایت و ارتقاء زیرساخت هاي 
انجام  ستاد  مأموریت هاي  با  مرتبط  تحقیقاتی 

شده است.
وي به تسهیلات مالی اعطایی به شرکت هاي 
دانش بنیان اشاره کرد و افزود: بیش از 5.5 هزار میلیارد 
ریال اعتبار مالیاتی به شرکت هاي دانش بنیان تعلق 
گرفته و همچنین 81 درخواست از طریق سامانه 
خدمت معاونت علمی براي دریافت تسهیلات تبصره 
18 به ارزش 295 میلیارد ریال به ستاد ارائه شده است. 
از 30 هسته نوپا و شرکت  دانش بنیان به میزان 294
هزار و 400 میلیون ریال حمایت شده و مبلغ دو هزار 
و 830 میلیارد ریال نیز از شش آزمایشگاه خصوصی و 

دولتی و زیرساخت هاي تحقیق و توسعه حمایت مالی 
انجام شده است.

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي اتصال پذیري و ارتباطات 
افزود: با توجه به اهمیت ارتقاي ظرفیت هاي انسانی 
و ترویج فناوري در حوزه اتصال پذیري و ارتباطات 
گفت: «برگزاري هفت رویداد ترویجی با حضور 
بیش از 1300 نفر و 30 شرکت و همچنین برگزاري 
هشت رویداد توانمندسازي با حضور بیش از 1500

نفر و حمایت از 20 نفر ذیل تحقیقات در دوره هاي 
تحصیلات تکمیلی و پسادکتري گام مهم ستاد 
در جهت ارتقاي آگاهی و دانش عمومی در حوزه 

فناوري هاي ارتباطی بوده است.
اتصال پذیري  فناوري هاي  توسعه  ستاد  دبیر 
تقویت  راستاي  در  داشت:  ارتباطات،اظهار  و 
سیاستگذاري  و  ستاد  داخلی  زیرساخت هاي 

و برنامه ریزي و همچنین تسهیل همکاري هاي 
بین المللی با تدوین هفت آیین نامه داخلی، چارچوب 
مشخصی را براي انجام امور ستاد فراهم کردیم و انعقاد 
هشت تفاهم نامه همکاري با نهادهاي دولتی و بخش 
خصوصی زمینه همکاري متنوعی را فراهم کرده است، 
همچنین در همکاري با هشت نهاد خارجی توانسته ایم 
افق هاي جدیدي را براي توسعه فناوري هاي ارتباطی 

ایجاد کنیم.
به گزارش مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی معاونت 
علمی، فناوري و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوري، 
به گفته کرباسی، برگزاري 36 نشست هم اندیشی و 
پنل خبرگانی با حضور بیش از 100 متخصص و فناور 
در راستاي تعامل گسترده و فرصتی براي تبادل نظر و 
ایده هاي نوآورانه در حوزه فناوري هاي ارتباطی از دیگر 

اقدامات ستاد بوده است.

اعطای بیش از ۵.۵
هزار میلیارد ریال اعتبار 
مالیاتی به شرکت های 
دانش بنیان حوزه 
اتصال پذیری و ارتباطات

عکس خبر

پیش بینی وضعیت آینده سازمان ها و دستگاه ها با پلتفرم هوشمند ایرانی
یکی از شرکت هاي فناور با بهره گیري از هوش 
مصنوعی و تحلیل داده، پلتفرمی را معرفی کرد که 
کاربران با بهره گیري از آن می توانند وضعیت آینده 

سازمان خود را پیش بینی  کنند.
مهدي شاه قلیان از محققان یکی از شرکت هاي فناور در 
گفتگو با ایسنا با بیان اینکه این شرکت در زمینه تحلیل 
داده و هوش مصنوعی فعالیت دارد، گفت: آخرین 
محصولی که از سوي این شرکت عرضه شده محصولی 

به نام آرکا است. این محصول پلتفرم جامع تحلیل 
داده به شمار می رود و کاربرد آن در سازمان ها موجب 

هوشمند شدن فعالیت آنها خواهد شد.
وي با اشاره به عملکرد این پلتفرم افزود: این پلتفرم 
تحلیل داده هاي سازمانی را از یکپارچه سازي و پاکسازي 
داده ها شروع می کند و در نهایت پیشنهاداتی را براي 
بهبود عملکرد سازمان ها ارائه می دهد و سازمان ها را از 
هرگونه ابزارها و نیازهاي دیگر در حوزه هوشمندسازي 

بی نیاز می کند.  
شاه قلیان این پلتفرم را در هر سازمانی که داراي دیتا باشد 
قابل استفاده دانست و یادآور شد: سازمان با بهره گیري 
از داده هاي موجود در حوزه کاري خود، می تواند آینده 
کاري خود را پیش بینی کند. به عبارت دیگر پلتفرم 
توسعه داده شده در این شرکت بر اساس داده هاي امروز 
شرکت ها و سازمان ها پیش بینی  می کند که در آینده در 
چه سیکل کاري قرار گیرد و چه عملکردي را داشته 

باشد تا موحب ارتقا آنها شود.
این محقق خاطرنشان کرد: این پلتفرم با بهره گیري 
از هوش مصنوعی روندهاي موجود در سازمان را 
ارزیابی می کند و بر اساس آن به کاربر اعلام می کند 
که در ادامه روند کنونی، سازمان ها در چه نقطه اي قرار 

خواهند گرفت.
وي با تاکید بر اینکه عملکرد این پلتفرم مبتنی بر هوش 
مصنوعی و تحلیل داده طراحی شده است، ادامه داد: این 

پلتفرم در یکی از سازمان ها به صورت پایلوت اجرایی 
شده است.

شاه قلیان با اشاره به کاربردهاي این پلتفرم براي 
هوشمند سازي پلیس با بیان اینکه این محصول در این 
حوزه کاربردهاي زیادي دارد، گفت: کشف جرایم، پیش 
بینی وضعیت آینده بخش هاي مختلف پلیس و تحلیل 
امروز و آینده از کاربردهاي این پلتفرم هوشمند براي 

پلیس به شمار می رود.

دستیابی به دانش بومی سازی کشت 
بافت گیاهان زینتی توسط یک شرکت دانش بنیان

متخصصان یک شرکت دانش بنیان با بومی سازي تکنیک 
کشت بافت براي گیاهان زینتی، گامی مهم در جهت افزایش 

بهره وري گلخانه ها برداشتند.
به گزارش ایسنا، ابراهیم بیرامی زاده، مدیر عامل این شرکت 
دانش بنیان در خصوص محصولات و حوزه فعالیت این 
شرکت گفت: ما در این مجموعه دانش بنیان سه نوع 
محصول داریم؛ یک نشاء انواع گل و گیاه زینتی مانند 
فیلودندرون ها، برگ انجیري و... که به گلخانه هاي کوچک 

می دهیم و سبب ایجاد بازار محلی می شویم. دومین 
محصول، نشاء آناناس است که با پرورش آن می توان 
هم خود گیاه و هم میوه  آن را فروخت. سومین محصول، 
کاکتوس اپونتیا یا کاکتوس گلابی است که گیاهی مقاوم به 
خشکی است و میوه آن براي بیماران دیابتی بسیار مفید است.

وي ادامه داد: ما با در اختیار قراردادن نهال کاکتوس اپونتیا 
و آموزش بهره برداري آن به گلخانه داران و کشاورزان سبب 

افزایش درآمد آن ها می شویم.

به گفته وي، قیمت پایین و کیفیت بالا محصولات و 
همچنین آموزشی که در زمینه نگهداري، پرورش و بازاریابی 
در اختیار کشاورزان و گلخانه داران قرار می دهیم ما را از 

مجموعه هاي مشابه متمایز می کند.
بیرامی زاده در خصوص رقم اشتغالزایی مستقیم و غیر 
مستقیم ایجاد شده توسط این مجموعه گفت: در مجموعه 
ما به صورت مستقیم 10 نفر مشغول به کار هستند و 

غیرمستقیم نیز حداقل 100 نفر با ما همکاري می کنند.
وي با بیان این که این شرکت دانش بنیان، جزو اولین 
مجموعه هایی است که کشت بافت را در گیاهان زینتی بومی 
کرده  است، تصریح کرد: ما توانسته ایم تکنیک کشت بافت 
را براي گیاهان زینتی حتی براي پایه درختان مثمر و ریشه 
گیاه ژربرا که زمانی وارداتی بود بومی سازي کنیم و سبب 
جلوگیري از خروج ارز و واردات این محصولات به کشور 

شویم.
مدیر عامل این شرکت دانش بنیان در خصوص کاربرد 
محصولات خود در حوزه مناطق کمتربرخوردار اظهار کرد: 
در سال 1401 نمونه هایی از کاکتوس اپونتیا و آناناس را به 
منطقه زرآباد سیستان بلوچستان و منطقه اي از استان بوشهر 

ارسال کرده ایم .
به گزارش مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی معاونت علمی، 
فناوري و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوري، بیرامی 
زاده در پایان در خصوص نیازمندي هاي مجموعه افزود: 
براي گسترش مجموعه نیاز به وام هاي مناسب، معرفی 

محصولات و ارتباط با سازمان هاي بزرگ داریم.

امتیاز: ۶۸/۵

خبر

بومی سازی سوپر 
آلیاژی با مقاومت 

دمایی تا ۱۲۰۰ درجه 
سانتی گراد

یک شرکت دانش بنیان سوپر آلیاژي را 
بومی سازي کرد که مقاومت بالا تا دماي 

1200 درجه سانتی گراد دارد.
به گزارش ایسنا محمد فروغی مقدم، 
مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، "اینکونل 
601" را یک سوپر آلیاژ نیکل-کروم دانست 
که مقاومت خوبی به اکسیداسیون در دماي 
بالا دارد و گفت: این آلیاژ مقاومت خوبی در 
محیط هاي خوردنده آبی دارد ضمن آنکه 
مقاومت خزشی مناسبی در دماي بالا از خود 
نشان می دهد. از دیگر ویژگی هاي این آلیاژ 
استحکام مکانیکی مناسب و شکل پذیر 

بودن آن است.
به نقل از مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی 
معاونت علمی، فناوري و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوري، وي با بیان اینکه این آلیاژ 
قابلیت جوشکاري و ماشین کاري نیز دارد، 
ادامه داد: مقاومت منحصر به فرد این آلیاژ 
به دما تا 1200 درجه سانتی گراد حتی در برابر 
نوسانات و سیکل هاي حرارتی باعث شده 
تا کاربردهاي بسیار گسترده اي در صنعت 
پیدا کند. این سوپر آلیاژ به عنوان گیره در 
دیواره انواع کوره هاي صنعتی به ویژه دیواره 
کوره هاي احیا مستقیم مورد استفاده قرار 

می گیرد.
فروغی با بیان اینکه ظرفیت این شرکت 
براي تولید این سوپرآلیاژ 20 تن در سال 
است، اظهار کرد: سالانه حدود 100 تن از 
این آلیاژ وارد کشور می شود و با بومی سازي 
این محصول می توان ارزآوري قابل توجهی 

را رقم زد.
مدیرعامل این شرکت دانش بنیان خاطرنشان 
کرد: این محصول با توجه به خواص فیزیکی 
و فرمول شیمیایی می تواند در دماهاي بالا به 
عنوان یک فلز آلیاژ نسوز استفاده شود، از این 
رو، یکی از کاربردهاي این محصول در صنایع 

نظامی است.

ساخت برند ماندگار در هر کسب و کار
برند  درباره ي کتاب صوتی ساخت 

ماندگار در هر کسب و کار
فابین گیرالتر (Fabian Geyrhalter) در کتاب 
How) صوتی ساخت برند ماندگار در هر کسب و کار
to Launch a Brand) به شما توضیح خواهد داد 
که چطور می توانید نظر مشتریان خود را جلب کنید 
و از دیگران جلو بزنید. کارآفرینان هرگز نمی توانند یک 
برند ماندگار، قدرتمند و محبوب درست کنند مگر اینکه 
حس همدلی و همبستگی خود را با مخاطب به نمایش 
بگذارند. این چیزي بیش از تجارت صرف است. ممکن 

است با ایجاد کمپین بتوانید نظر افراد را جلب کنید؛ ولی 
نشان دادن حس همدلی مهم ترین کلید پیشرفت شما 

در کسب و کار است.
برند مهم ترین بخش بازاریابی است و می تواند کالا را 
خیلی بهتر، کامل تر و شفاف تر به مخاطبان معرفی کند. 
این موضوع براي همه چه به عنوان بازاریاب و چه به عنوان 
تولیدکننده نیازمند توجه عمیق و همه جانبه است. ساختن 
و پرداختن داستان در دنیاي پست مدرن تولید و توزیع به 
وجود آمده است. برخی از شرکت ها در این زمینه دست 
به نوآوري در این زمینه زده اند. مثل شرکت تاپ گلف که 

روي مؤلفه هاي تجربی سرمایه گذاري کرد تا بازي گلف 
را وارد فرهنگ عامه کند. کالاهایی هستند که سال ها 
در سبد خرید مشتریان مانده اند همان طور که در ایران، 
همیشه خانه، طلا، پوشاك، غذا و حمل ونقل مهم ترین 

نیاز مشتریان را تشکیل می دهند.
فابین گیرالتر در کتاب صوتی ساخت برند ماندگار در هر 
کسب و کار چند توصیه ي مهم را به شما می کند که اگر 
آن ها را گوش دهید می توانید با مخاطبان خود در سطح 
عمیق تري ارتباط بگیرید و خود را متمایز کنید. اولین 
توصیه، داشتن داستان است. قصه ي شما می تواند از 

کالایی که تولید می کنید جذاب تر شود. داستان ها 
می توانند دیدگاه مشتري را متحول کنند و یک کالاي 
معمولی را به یک برند جذاب تبدیل کنند. توصیه ي 
بعدي، عقاید است. زمانی پیش آمد که برندهاي نایک، 
استارباکس، اپل، آمازون و بسیاري دیگر علیه قوانین 
ضدمهاجرتی ترامپ جبهه گرفتند؛ زیرا مخاطبان 
آن ها مخالف این قانون بودند. نوستالژي ها و ایجاد 
حس گذشته در برندها همیشه جواب داده است؛ مثلاً 
کوکاکولا بیشتر مواقع از آهنگ هاي قدیمی در تبلیغات 

خود استفاده می کند.

با مشارکت نهادهاي همکار و داوري 
فناورانه از جمله مهم ترین فعالیت هاي ستاد بوده 

برند  درباره ي کتاب صوتی ساخت 
ماندگار در هر کسب و کار

فابین گیرالتر (
صوتی ساخت برند ماندگار در هر کسب و کار (

to Launch a Brand
که چطور می توانید نظر مشتریان خود را جلب کنید 
و از دیگران جلو بزنید. کارآفرینان هرگز نمی توانند یک 
برند ماندگار، قدرتمند و محبوب درست کنند مگر اینکه 
حس همدلی و همبستگی خود را با مخاطب به نمایش 
بگذارند. این چیزي بیش از تجارت صرف است. ممکن 

معرفی کتاب

از بنیانگذاران 
و مدیرعامل 
Cognetivity

Neuroscience
پلت فرم مبتنی بر نرم افزار را براي 
ارزیابی سلامت روان به ثبت رسانده 
و آزمایشی کرده است. تشخیص 
زودهنگام و مدیریت اختلالات 
شناختی، از جمله زوال عقل، نوید 
دگرگونی زندگی مردم و شفاف 
سازي ارائه مدیریت مراقبت هاي 
بهداشتی بین المللی را می دهد. بخش 
تشخیص اولیه در حال به دست آوردن 
علاقه تجاري قابل توجهی است زیرا 
معیارهایی را به صنعت داروسازي 
در توسعه درمان هاي جدید ارائه 
می دهد. علاوه بر این، بازارهاي 
غربالگري اولیه و نظارت خانگی 
مزایاي اقتصادي قابل توجهی را براي 

پرداخت کنندگان ارائه می دهد.

انجمن  اسبق  رئیس 
کارآفرین  دانشجویان 

Cambridge دانشگاه
کارآفرینان دانشگاه کمبریج یکی از 
موفق ترین مسابقات ایجاد کسب 
و کار توسط دانشجویان را در جهان 
برگزار می کنند. از سال 1999، ما 
بیش از 500 هزار پوند جایزه به بیش 
از 40 استارت آپ اهدا کرده ایم و 
شاهد بوده ایم که بسیاري از آنها به 
شرکت هاي موفق تبدیل شده اند.

در مجموع این شرکت ها بیش از 
100 میلیون پوند سرمایه گذاري را 

تضمین کرده اند.
- فارغ التحصیل دکتراي مهندسی از 

Cambridge دانشگاه
- فارغ التحصیل از دانشگاه صنعتی 
رشته  در  طوسی  نصیر  خواجه 

مهندسی مکانیک گرایش سیالات
تحقیقات،شبیه  ها:  مهارت   -
سازي،تجزیه وتحلیل  دیتا، آمار، 
علم مواد، استراتژي بازار، مدیریت 
تکنولوژي، فناوري نانو ، مدلسازي 

،R&D ،ریاضی، مدیریت پروژه
سینا چالش هاي پیچیده را ساده می 
کند و راه هاي قانع کننده و مشارکتی را 
براي حل آنها ایجاد می کند. او علاوه 
بر نقش هاي اجرایی کسب  و کار، در 
زمینه هاي تحقیق، مدیریت محصول، 
و مشاوره فناوري (سلامت فناوري و 

فن تکنولوژي) نیز تجربه دارد.
فعال  2010 عضو  از سال  سینا 
 (CUE) کارآفرینان دانشگاه کمبریج
بوده و در سال هاي 2014-2013
ریاست انجمن را بر عهده داشته است. 
CUE موفق ترین انجمن دانشجویی 
کارآفرین در اروپا است (با تامین مالی 
بیش از 60 استارت آپ به ارزش بیش 
از 300 میلیون دلار، بیش از 500

شغل تمام وقت ارائه می دهد.

سینا حبیبی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: رضا محزونیه

سردبیر: مرضیه ربیعی

جانشین مدیرمسئول: محمدحسین محزونیه

دبیرتحریریه: امین بندرعباسی

طراح: نوشین رواقی

هیئت تحریریه: 

یم عمادی، سامان  یا وفائی، یلدا توکلی، مر در

یه  یزدی، حور یساجمدی، امین سر سفالگر، پر

محزونیه، سعیدواعظ، آزاده سلیمان نژاد
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